
Radīts,  
lai apēstu

Atpazīsti brīdinājumu 
karodziņus  
pludmalē!

Kristovskis: cīņa par 
tiesiskumu Ventspilī 
turpinās!

1972. gadā 
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“...caur sevi 
pasaulei 
labāko dāvāt.”
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Tā vienā no pagājušajā gadā 
pie viņas atnākušajiem 
dzejoļiem raksta vents-
pilniece Dace Laksberga. 
Apstiprinājumam, ka tie 
nav nejauši teikti vārdi, ir 
viņas pirmais , pavisam 
nesen izdotais dzejas krā-
jumiņš “Šodien parunāsim 
par to, kas ir”. Tajā labā-
kais, daudzus gadus pašas dvēselē krātais, ar dau-
dzām niansēm bagātais  gaišums ir nodots vērtēša-
nai līdzcilvēkiem, kurus viņa priekšvārdā mīļi uzru-
nā par Ceļabiedriem. 

Izvēlamies savus deputātus Eiropā!
Jau šo sestdien, 25.maijā, vēlētāji visā Latvijā dosies pie balsošanas urnām, lai ievēlētu astoņus Eiropas parla-
menta (EP) deputātus, kuri turpmākos piecus gadus pārstāvēs Latvijas intereses Eiropas Savienībā. 

apstiprina veidu, kā izlietots ES budžets; apspriež monetāro 
politiku ar Eiropas Centrālo banku; izskata pilsoņu lūgum-
rakstus un vajadzības gadījumā veic izmeklēšanu, u.c. 

EP ievēlētie deputāti tieši nepārstāv savu politisko partiju, 
bet pievienojas vai apvienojas pārnacionālās politiskās gru-
pās, tomēr līdzīgi kā mūsu parlamentā, arī EP var būt depu-
tāti, kuri nepievienojas nevienai no šīm grupām. 

Tas, ka Latvijai ir tikai 8 deputātu vietas, nebūt nenozīmē, 
ka mūsu deputāti nevar ietekmēt ES notiekošos procesus. 
Var! Katram deputātam var būt ietekme, un tas ir atkarīgs 
vienīgi no viņa kompetences, spējas prasmīgi argumentēt 
un prasmes rast konsensu. 

CIK LIELA KONKURENCE?
Izvēle nebūs viegla – par astoņiem mandātiem cīnī-

sies 16 politiskās partijas un 246 deputāta kandidāti. 

7. lpp.

Rīgas pilsētas Vidzemes priekšpilsētas tiesa 17.maijā 
atzinusi “Ventas Balss” redaktori Gundegu Mertenu 
vainīgu par nepatiesu ziņu izplatīšanu rakstā “Materiāls 
“Lemberga troļļa grēksūdze” ir absolūts izdomājums par 
visiem 100%”, kas 2018. gada 23. septembrī publicēts 
portālā Pietiek.com.

“Ventas Balss” redaktore 
sodīta par nepatiesu  
ziņu izplatīšanu

R 
akstā Mertena 
apgalvoja, ka Ēriks 
Pūle ir Pietiek.
com iepriekš 
publicētā raks-

ta “Lemberga troļļa grēksū-
dze” autors, un viņš šo teks-
tu it kā sacerējis, lai izrēķi-
nātos ar Mertenu un viņas 
ģimeni.

“Gundega Mertena nolē-
ma par mani izplatīt nepa-
tiesas ziņas, apgalvojot, ka 
esmu konkrētā raksta autors, 
esmu atņēmis viņai mazdē-
lus un viņas dēlam dēlus, 
mantkārīgā nolūkā cīnos ar 
viņu un viņas ģimeni, utml,” 
saka Pūle.

Jautāts, kādēļ, viņaprāt, 
radusies šāda situācija, Pūle 
piebilst: “Šobrīd es pārstā-
vu tiesā savu sievu, kas ir 
Gundegas Mertenas biju-
sī vedekla, un, pieļauju, ka 
šī apmelošana ir kāds emo-
cionāls gājiens, kas vienlai-
kus man ir neizprotams. 
Neizslēdzu iespējamību, ka  
minētā publikācija varētu būt 
tapusi arī tādēļ, lai piespies-
tu mani atteikties no manas 
sievas interešu aizstāvēšanas 
tiesā, vai, iespējams, lai  šādā 
veidā varbūt netieši mēģinā-
tu ietekmēt tiesu,”  teica Ēriks 
Pūle.

Viņaprāt, iespējamās izrē-
ķināšanās sakne, izplatot 

melus portālā un vēlāk arī 
nepatiesi liecinot, ir pēc šķir-
šanās apstiprinātā mantas 
sadale, ar ko viņa sievas biju-
šais vīrs, Mertenas dēls, Atis 
nav mierā.  

2014.gadā pie zvērinātas 
notāres starp Ati Mertenu 
un viņa bijušo sievu tika 
noslēgta vienošanās par lau-
lības kopdzīves laikā iegūtās 
mantas sadali, par saskars-
mes tiesībām ar nepilngadī-
gajiem bērniem un viņiem 
paredzētajiem uzturlīdzek-
ļiem. Cita starpā  puses vie-
nojās arī par nekustamā 
īpašuma sadali, taču Atis 
Mertens šo paša pie notāra 
parakstīto vienošanos nepil-
dīja, un lieta nonāca tiesā. 
Tiesvedība vēl turpinās.

Ēriks Pūle arī atzīmē, ka 
Mertena liecināt pret viņu 
pieaicinājusi savus radi-
niekus – dēlu Ati Mertenu 
un māsasdēlu Robertu 
Grīnbergu. “Abi kungi par 
mani snieguši nepatiesas lie-
cības, tādēļ esmu lēmis lūgt 
pret viņiem ierosināt krimi-
nālprocesu par nepatiesu lie-
cību sniegšanu tiesai,” saka 
Pūle.

Viņš uzsver, ka nav pieļau-
jama situācija, kad laikrak-
sta redaktore, kurai vismaz  

Nupat Ventspilī, Ostas ielā, kur notika ietves segu-
ma izbūve zem jaunajiem tirdzniecības kioskiem 
(tur, kur pērk biļetes braucienam ar kuģīti “Hercogs 
Jēkabs”), Ventspils muzeja vadošajam pētniekam, 
arheologam Armandam Vijupam profesionālajā 
darbībā priecīgs notikums. Veicot arheoloģisko 
uzraudzību šajā objektā, pieredzējušais arheoloģijas 
eksperts priecājas par negaidītu atklājumu – ne-
parasto apbedījumu neierastā vietā. To A.Vijups 
detalizētāk aprakstījis Ventspils muzeja publicētajā 
materiālā.

Ostas ielā būvdarbu 
laikā atrod neparastu 
apbedījumu

V 
iņš stās-
ta, ka 
O s t a s 
ielā noti-
k u š i e 

zemes darbi piekļā-
vās senās, savulaik 
17. un 18. gadsimtā 
izmantotās Ventspils 
pilsētas kapsētas 
teritorijai. Tā atradās 
šajā rajonā – kvar-
tālā starp Ostas, Tirgus, 
Skolas un Zvana ielām. 
Taču atsegtais apbedījums 
pārsteidzis arheoloģijas 
ekspertu ar to, ka atradums 
bija ārpus līdz šim zinā-
mās kapsētas robežām. Īsi 
sakot, blakus kapsētai. Nav 
īsti skaidrs, kāda iemesla 
dēļ vīrietis ticis apbedīts 
ārpus kapsētas teritorijai, 
taču zināms ir tas, ka tajos 
laikos ārpus kapsētas žoga 
mēdza apbedīt sabied-
rībā “nevēlamos” indivī-
dus jeb no tās izstumtos 
locekļus – piemēram, paš-
nāvniekus, baznīcas drau-
dzei nepazīstamus klaido-
ņus, kā arī citas marginā-
las un sabiedrībā “neiede-

rīgas” personas. Apbedītais 
cilvēks ir jauns vīrietis. 
Viņa vecums ir ap 22-24 
gadiem. Spriežot pēc kaulu 
stāvokļa (to noteica bioar-
heoloģe G.Zariņa), vīrietis 
bijis smaga fiziska darba 
darītājs.

Šajā darbu norises lau-
kumā atrastas vēl dažas 
lietas, no kurām, kā norā-
da A.Vijups, interesantākā 
arheoloģijskā liecība ir 19. 
gadsimta beigās darināts 
misiņa zvaniņš, ko izman-
toja zirgu pajūgu rotāša-
nai. Jau drīz vien restaurā-
ciju veica Ventspils muzeja 
restauratore Ineta Niedola. 

K 
opumā no visām dalībvalstīm tiks ievēlēti 705 
deputāti, kuriem būs Eiropas Savienības likumde-
vēja un uzraudzības funkcijas, kā arī pienākums 
lemt par ES budžetu. Paraudzīsimies, kādas ir EP 
funkcijas, vai, citiem vārdiem, ar ko mūsu deputāti 

EP nodarbosies?
Likumdošanas jomā parlaments, pamatojoties uz Eiropas 

Komisijas priekšlikumiem, kopā ar ES Padomi pieņem Eiropas 
Savienības tiesību aktus; lēmumus par starptautiskiem 
līgumiem; lemj par ES paplašināšanos; pārskata Eiropas 
Komisijas darba programmu un var arī aicināt to ierosināt tie-
sību aktus. Deputāti darbojas arī Eiropas parlamenta komite-
jās, kuras katra nodarbojas ar konkrētu politikas jomu.

Uzraudzības jomā EP veic visu ES iestāžu uzraudzību; 
ievēl Eiropas Komisijas priekšsēdētāju un apstiprina komisā-
ru kolēģiju, kā arī var izteikt tai neuzticību. Parlaments arī 

B 
et tas nav vienī-
gais un objektī-
vi varbūt pat ne 
galvenais viņas 
līdzšinējā mūža 

dāvinājums pasaulei. Dace 
Ventspilī nodibinājusi un 
vairākus gadus pilnīgi bez  
maksas (tagad par nodar-
bības stundu iekasējot trīs 
eiro) vada klubu “Sievietes 
dzīvesziņa”, kurā domu un 
ceļa biedrenēm ir iespē-
ja izzināt sevi un pasau-
li, lai tepat un tagad kopā 
būšana uz šīs zemes kļūtu 
visiem labāka un laimīgā-
ka. Un kura sieviete gan 
nevēlas to piedzīvot?  

VĪRIEŠIEM IEEJA  
AIZLIEGTA! 

Kluba vadītāja stāsta, ka 
nodarbības tajā ir pasā-
kumu kopums, kas dalīb-
niekiem neuzliek nekādu 
juridisku atbildību (iestā-

šanos klubā, biedru nau-
das maksas un taml.), 
tajās kopā būt tiek aicināti 
līdzīgu uzskatu un vērtību 
izpratnes cilvēki, lai iegū-
tu zināšanas par visu lietu 
un procesu dabu, apzinā-
tos sevi esam  kā daļu 
no Zemes un Kosmosa. Ar 
atrunu – klubā ( neuzska-
tot to par dzimumu diskri-
mināciju!) netiek aicināti 
vīrieši. Ar pamatojumu, ka 
sievietēm savstarpēji var 
būt pārrunājami arī perso-
niski un dziļi  intīmi jau-
tājumi, kurus svešiniekam 
no pretējā dzimuma labāk 
nedzirdēt. Dace pasmai-
da, ka visas klubā iegū-
tās (protams, pozitīvās!) 
zināšanas un atziņas vīrie-
ši turklāt varēs pamanīt 
un novērtēt netieši, jo tās 
mērķētas pirmām kārtām 

Salīdzinājumam var minēt, ka iepriekšējām, 2014. gada 
EP vēlēšanām tika pieteikti 14 deputātu kandidātu saraksti 
un 170 deputātu kandidāti. Respektīvi, ja ieprieš uz vienu 
mandātu pretendēja 21,25 kandidāti, tad šoreiz šis skaitlis 
ir – 30,75.
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Pagaidu pietura
Kamēr turpinās būvdarbi Kurzemes ielā, tur 
ierīkota autobusu pagaidu pietura.

Nomainīs laipu
Staldzenes pludmalē veco laipu plā-
nots nomainīt ar jaunu koka celi-
ņu. Darbus plānots veikt līdz 28.jūnijam. 

Transformatoru nebūvēs
Jauno transformatoru, kas  bija domātas, 
lai apgādātu ar strāvu lielo skatuvi pilsētas 
svētku laikā, pagaidām nebūvēs.

Jauna maģistra programma
Ventspils Augstskolā pēc līguma ar Austrijas 
Kremsas Lietišķo zinātņu universitāti būs 
jauna maģistra programma “Digitālā trans-
formācija un inovācija uzņēmējdarbībā”. 

Laimē 100 tūstošus
Kāds ventspilnieks Simtgades loterijā laimē-
jis 100 tūkstošus eiro.

Puķu govs jau zied
Pēc rekonstrukcijas uzziedējusi Puķu govs 
Sarkanmuižas pļavā.
 14 gadus nemaksā
Kāda ventspilnieku ģimene jau 14 gadus 
nav maksājusi par apkuri un karsto ūdeni. 
Tagad viņus izliek no dzīvokļa.
 Glābēji jau strādā
Līdz ar peldsezonas sākumu pludmalē atkal 
dežurē Pašvaldības policijas pludmales glāb-
šanas dienests.
 Piespriesti 40 tūkstoši
Beigusies 12 gadus ilgā tiesvedība t. s. 
Anniņas lietā, kuras nāvē vainojami 
Ventspils mediķi. Slimnīcai jāmaksā bērna 
vecākiem 40  tūkstoši eiro.

“Stiklus” atzīst 
par nepiemērotiem
Valsts bērnu tiesību aizsardzības inspekci-
ja atzinusi, ka bērnunams “Stikli” nav pie-
mērota vieta bērnu pilnvērtīgai attīstībai un 
iekļaušanai sabiedrībā. 
 Apgāžas divas fūres
Vienas dienas laikā Ventspilī apgāzušās 
divas fūres. Viena degvielas uzpildes stacijā, 
otra – uz tilta. Vainojams nepareizi izvēlēts 
braukšanas ātrums.

Taranē elektrības skapi
Automašīnu “Audi” un “Volkswagen Golf” 
sadurmē Pils un Tirgus ielas krustojumā cie-
tuši ne vien spēkrati, bet arī pie mājas sie-
nas esošais elektrības sadales skapis.

Somas zaglim neveicas
Lielajā prospektā jādam vīrietim tika nolau-
pīta soma, kurā atradās naudas maks un 
telefons. Vainīgais aizturēts, un nolaupītās 
mantas atgūtas.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Tiešraides valdzinājums
Ir labi, ka mūsu pilsētā ir cilvēks, kurš zina visu, izprot visu 
un kuram par visu ir argumentēts viedoklis. Ir brīnišķīgi, ka 
tautas balss (tā, kā visiem zināms, ir Dieva balss) tiek uz-
klausīta, jautājumi atbildēti un skaidrība ieviesta. Ir lieliski, 
ka tautas balss uzklausīšana notiek tiešraidē, lai uz “asa-
jiem” (tiesa gan, izklausās, ka iepriekš samenedžētajiem) 
mediju jautājumiem saņemtu tikpat tiešas atbildes. Un 
ventspilnieki, skatot tiešraides ar globālā tīmekļa starpnie-
cību, zinātu, kā ir pareizi...

T 
ieši šādi secinājumi rodas, rūpīgāk izpētot mūsu pilsē-
tas oficiālo mājaslapu Ventspils.lv. Tiešraide kā komu-
nikācijas forma ar pilsētas iedzīvotājiem un medijiem, 
nenoliedzami, ir laba un progresīva lieta. Ja, protams, 
neskaita to nelielo niansi, ka aktuālo tiešraižu “varonis” 

pārsvarā ir viens un tas pats – no amata pienākumu izpildīšanas 
atstādinātais pilsētas domes priekšsēdētājs Aivars Lembergs, kurš 
gan “atstādināto” titulu mēdz piesaukt vietā un nevietā. Ko tikai 
neesam uzzinājuši par pilsētas iedzīvotāju naudu uzturētajā por-
tālā rīkotajās tiešraidēs. Par valdību un idiotiem pie valsts stūres, 
viena vai otra ministra darbu “padziļinātu analīzi”, par skolu tīklu, 
administratīvo reformu, sporta infrastruktūru, bruņotajiem spē-
kiem, Eiropas Savienību un NATO... Un, protams, valsts nākotnes 
iknedēļas redzējumu viena vienīga pašmāju vadoņa skatījumā. 
Tā teikt, cilvēks – orķestris, kas var izteikties par jebko. Sākot no 
kodolfizikas un beidzot ar ābolu audzēšanu. Sākot no kosmisko 
raķešu būvniecības un beidzot ar biohumusa tapšanu Pieventspils 
saimniecībās.

Paskatoties tiešraižu arhīvu, kas pilsētas mājaslapā pieejams, 
sākot no 2013. gada, var redzēt, ka lielākā daļa “aso” jautājumu 
teju vai prasīties prasās tikt nodēvēti par iepriekš saskaņotiem... 
Jo revolverjautājums no sērijas “kāpēc jūs esat šitāds un tāds” PR 
gudrībās neiesvaidītam vērotājam varētu šķist patiešām nopietns 
un atbildi prasošs. Taču tieši šādi ir vislabāk iespējams šim neie-
svaidītajam vērotājam “iebarot” jau iepriekš sagatavoto atbil-
di: es, lūk, neesmu “tāds un šitāds”, bet toties tie tur, kas mani 
mēģina ierobežot, tie gan ir “tādi un šitādi”. Savukārt iztapīgajiem 
medijiem ir iespējams mierīgi tiražēt “vajadzīgo atbildi”, nevis 
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iepriekš sagatavoto “aso” jautājumu.
“Dodiet tik man iemeslu, tad jūs velnu redzēsiet,” tā brīvi var 

tulkot populārā amerikāņu grāvēja “Reiz Amerikā” varoņa vārdus. 
“Dodiet tik man jautājumu, tad jūs tādas atbildes dabūsiet,” savu-
kārt, var izsaukties mūsu tiešraižu varonis. Un te jau nav svarīgi, 
vai tēma ir par skolām Ventspilī, par mūsu pilsētas rūkošo iedzī-
votāju skaitu, par mūziķa Ūdrīša izmešanu no Ventspils Olimpiskā 
centra kafejnīcas vai, piemēram, par kādām patiešām kliedzošām 
negācijām pilsētā... Galvenais ir izmantot šo tiešraides valdzinā-
jumu, lai par jebkuru iemeslu un jebkuru jautājumu meklētu un 
atrastu vainīgo “tur, ārā”... Metodika gan nav jauna un ir labi zinā-
ma jau no Senās Romas oratoru laikiem, arī Gēbelsa propagan-
das mašīna, Trampa Amerikas “pats muļķis” stratēģija un Putina 
Krievijas atklātās “preses konferences” izmantoja un izmanto tās 
pašas pūļa vadības teorijas. Tā kā – nav nekā jauna šai pasaulē. Ir 
tikai vairāk vai mazāk veiksmīgi piemēroti akcenti jaunajām teh-
noloģiskajām iespējām.

Visu augstāk minēto un Ventspilī tik labi aprobēto gan vieno 
kāda visnotaļ interesanta nianse. Proti, šādu PR un “smadzeņu 
skalošanas” tehnoloģiju galvenie piekritēji ir dažnedažādu pasau-
les nostūru autoritāri “vadoņi”. Gan mūsdienās, gan vēsturē. Tiesa 
gan, mūsu laikos šiem personāžiem pievienojušies arī dažāda 
kalibra populisti, galēji labējie vai kreisie un margināli narcisi, kas 
raujas pie varas jebkuriem līdzekļiem. Vienojošais ir pats komu-
nikācijas mehānisms – maksimāli daudz trokšņa, skandalozi vai 
vismaz skaļi paziņojumi par viena, otra un trešā konkurenta poli-
tisko, sadzīvisko vai personisko impotenci jautājumu risināšanā, 
dažādu “birku” un medicīnisku apzīmējumu piekarināšana, kā arī, 
pats par sevi saprotams, apokaliptisku ainu uzburšana, ja “manis 
šeit nebūs”. Un vainīgo meklēšana jebkuros apstākļos. Parasti 
kaut kur ārpusē, kas pret mūsējiem sazvērējušies, bet izņēmuma 
gadījumos (kad nu āža kāja pavisam nav noslēpjama) – atrodot 
vainīgo (mazāk lojālo) pašu bariņā, lai citiem par biedinājumu to 
sodītu pēc visas revolucionārās pārliecības bardzības... Un zināmā 
sabiedrības daļā tas strādā nevainojami: skat, kā viņš pateica... 
Īsts saimnieks.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Ostas ielā 
būvdarbu laikā 
atrod neparastu 
apbedījumu

Tad arī atklājies reljefs ar uzrakstu krie-
vu valodā, kas ļoti spilgti ilustrē tā laika 
domāšanas un izpausmes virzienu reklāmā: 
«Купи. Не скупись. Веселись» jeb «Nopērc. 
Neskopojies. Priecājies». Pēc vēsturnieku 
domām, šis zvaniņš gan izmantots citos nolū-
kos, proti, kā durvju zvans. 

Šī gada pirmajos četros mēnešos kravu apgrozījums Ventspils ostā ir joprojām ar ievērojamu plusa zīmi. Pēc nostrādātiem čet-
riem mēnešiem Ventspils ostā pārkrauto kravu apgrozījums ir pārsniedzis jau astotā miljona robežu – 8,096 mlj. tonnu, kas ir par 
17,7% vairāk nekā līdzīgā laika periodā pērn, liecina Satiksmes ministrijas publiskotie jaunākie dati. Lai arī skaitļi ir daiļrunīgi, 
tomēr ostā strādājošie uzņēmumi ietur nemainīti piesardzīgu pozīciju.

17,7%: Ventspils ostā kravu apjomā 
joprojām ievērojams kāpums

P 
amats piesardzībai ir ļoti pama-
tots. Pēc gada pašā sākumā vēro-
jamās iespaidīgās bilances, kad 
kravu apgrozījuma pieaugums 
attiecībā pret pagājušo gadu pār-

sniedza par 40% robežu (pēc diviem mēne-
šiem bija 4,348 mlj. tonnu jeb kāpums 
+40,7%), ar katru nākamo mēnesi apgrozī-
juma pieauguma skaitlis ar plusa zīmi arvien 
samazinās. Pēc pirmā ceturkšņa apgrozīju-
ma kāpuma pieaugums bija noslīdējis līdz 
+29,9%, bet nu tas ir vairs tikai +17,7%. 

Uz pārējo Latvijas lielo ostu fona, Ventspils 
atpaliek no Rīgas par trīs miljoniem tonnu 
– galvaspilsētas ostā pārkrauti 11,01 mlj. 
tonnu. Tas ir par 3,85 mazāk nekā pērn. Arī 
Liepājas ostā kravu apgrozījums attiecībā 
pret līdzīgu laika periodu pērn ir gājis mazu-
mā – 2,539 mlj. tonnu jeb samazinājums 
par 2,7%. Kopējais Latvijas ostu apgrozījums 
līdz šim bijis 22,362 mlj. tonnu, kas ir pieau-
gums par 3,7%, lielā mērā pateicoties tieši 
Ventspils ostas uzņēmumu darbībai.

Joprojām lielākā lejupslīde vērojama lejam-
kravu segmentā. Lejamkravas Latvijas ostās 

šogad pārkrautas 4,841 mlj. tonnu apmērā, 
kas ir par 12,4% mazāk nekā gadu iepriekš. 
Naftas produkti veido lielāko daļu, un tā 4,532 
mlj. tonnu ir par 13,3% mazāk nekā pērn. 

Lielākais kāpums vērojams beramkravu 
segmentā – 13,01 mlj. tonnu jeb kāpums 
par 12,1%. Lauvas tiesu no visa ir pārkrau-
to akmeņogļu apjoms (6,88 mlj. tonnu jeb 
+12%), labs kāpums arī šķeldai (775 tūkst. 
tonnu jeb +34,9%). Labība un graudi pār-
krauti 1,636 mlj. tonnu apjomā jeb par 
10,6% mazāk nekā pērn, bet ķīmisko kravu 
apgrozījums sarucis par 14,7% un bija 788,8 
tūkst. tonnu. Neliels pieaugums 1,9% apmē-
rā ir ģenerālkravām, tostarp kravas konteine-
ros pārkrautas 1,647 mlj. tonnu apmērā (tik-
pat cik pērn), kokmateriāli 1,577 mlj. tonnu 
apmērā (+9,4%), bet pēc ilga laika kritums 
vērojams “roll on/roll off” kravu jomā – 
1,117 mlj. tonnu (-3,8%). 

Aizdomās par kukuļa pieņemšanu saistībā ar Ventspils Mūzikas vidusskolas jaunās ēkas atbilstības novērtēšanu ugunsdrošības prasī-
bām, Iekšējās drošības birojs aizturējis četras VUGD Kurzemes brigādes amatpersonas, tai skaitā abus brigādes komandiera vietniekus. 

Kukuļošanas skandāls saistībā ar Ventspils Mūzikas 
vidusskolas jauno ēku. Aizturētas VUGD amatpersonas

Z 
ināms, ka kukuļošana notikusi, lai 
VUGD amatpersonas pieņemtu lab-
vēlīgu lēmumu, skatot jautājumu 
par būvobjekta atbilstības novēr-
tēšanu ugunsdrošības prasībām. 

Aizdomās par iespējamo kukuļa došanu aiz-
turēts arī SIA ”VPN” īpašnieks, kura firma 
būvobjektā veica ugunsdrošības risinājumu 

apsekošanu, kā arī būvnieku – pilnsabiedrī-
bas “Merks-Ostas celtnieks” pārstāvis.

Saskaņā ar IDB informāciju, kukuļa summa 
bijusi vairāki tūkstoši eiro, tomēr precīzāk tā 
lielums pagaidām nav zināms.

Savukārt LSM.lv ziņo, ka minētā krimināl-
procesa ietvaros veiktas vairāk kā 10 kra-
tīšanas, kuru laikā izņemta skaidra nauda 

vairāku tūkstošu eiro apmērā, datu nesēji 
un priekšmets, kas līdzīgs GPS slāpētājam. 
Šobrīd divām personām piemērots apcieti-
nājums, kuru iespējams aizstāt ar drošības 
naudu.

Sīkāk par ar Ventspils Mūzikas vidussko-
las jauno ēku saistīto kukuļošanas skandālu 
lasiet nākamajā Ventspilnieks.lv numurā. 
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KUR IEPAZĪTIES AR KANDIDĀTIEM  
UN PROGRAMMĀM?

Ar visiem EP vēlēšanām iesniegtajiem deputātu kan-
didātu sarakstiem, priekšvēlēšanu programmām un 
ziņām par kandidātiem iespējams iepazīties CVK EP 
vēlēšanu vietnē “https://epv2019.cvk.lv” vai vēlēšanu 
iecirkņos.

KURŠ VAR BALSOT?
Tiesības piedalīties EP vēlēšanās ir Latvijas pilsoņiem 

un citu ES dalībvalstu pilsoņiem, kuri uzturas mūsu valstī, 
ir reģistrēti Latvijas Iedzīvotāju reģistrā un Latvijas vēlē-
tāju reģistrā. Vēlētājam vēlēšanu dienā jābūt vismaz 18 
gadus vecam, un viņam nepieciešama derīga pase vai, tā 
kā vēlēšanās lieto vēlētāju sarakstus, un spiedogu pasē 
neliek,  personas apliecība (eID).

Izvēlamies savus deputātus Eiropā!
KUR VAR BALSOT?

Atšķirībā no Saeimas un pašvaldību vēlēšanām, EP vēlē-
šanās visa Latvija ir viens vēlēšanu apgabals, un katram 
vēlētājam šajās vēlēšanās tiek piešķirts noteikts vēlēšanu 
iecirknis, kas atbilst viņa reģistrētajai dzīvesvietai 90 dienas 
pirms vēlēšanām.  Iecirkņa adrese katram vēlētājam tika 
paziņota Pilsonības un migrācijas lietu pārvaldes pa pastu 
izsūtītajās vēstulēs, taču ja kāda iemesla dēļ paziņojums 
nav saņemts, savu iecirkni iespējams noskaidrot PMLP e-pa-
kalpojumā “Vēlēšanu iecirkņa noskaidrošana” vai pa tālru-
ni 67049999.

KAD VAR BALSOT?
EP vēlēšanu diena ir 25.maijs, un šajā dienā iespējams 

balsot tikai savā reģistrētajā vēlēšanu iecirknī. Taču tie 
ventspilnieki, kuri vēlēšanu dienā plāno atrasties ārpus 
Ventspils, vēl piektdien, 24.maijā, iepriekšējās balsošanas 
dienā no pulksten 10 līdz 16, var nobalsot jebkurā vēlēša-

Liepājā šā gada 21. maijā notika Administratīvās rajona 
tiesas sēde par Ventspils pilsētas pašvaldības komisiju 
un padomju izveides atbilstību tiesību normās noteik-
tajiem principiem. 

Augstākās tiesas Senāts šajā jautājumā iepriekš, 13. 
janvārī jau bija pieņēmis savu lēmumu. Ko tad tagad 
atkal skatīja rajona tiesā Liepājā?

Tik tiešām Augstākās tiesas senāts šā gada 13. janvā-
rī skatīja mūsu, četru mazākuma deputātu, tas ir, mana, 
Daces Kornas, Aivja Landmaņa un Ivara Landmaņa blakus-
sūdzību par rajona tiesas atteikšanos ierosināt lietu par 
Ventspils pilsētas pašvaldības komisiju un padomju izvei-
des likumību. Atgādinu, šis lēmums diskriminējoši liedz tri-
jiem  ventspilnieku ievēlētiem deputātiem – man un brā-
ļiem Landmaņiem – dalību pašvaldības komisijās un pado-
mēs. Augstākās tiesas Senāts savā lēmumā nepārprotami 
pateica, ir redzams, ka Ventspils pilsētas pašvaldības radītais 
darba organizācijas veids opozīcijā esošo partiju deputātiem 
liedz iespēju efektīvi līdzdarboties pašvaldības darbā. Senāts 
pateica, ka ir pamats apšaubīt Ventspils pilsētas domes 
lēmuma, kas diskriminē mazākuma deputātus, atbilstību 
tiesību normām. Līdz ar to Senāts konstatēja pašvaldības 
pārkāpumus un uzdeva rajona tiesai tos izskatīt pēc būtības, 
prasot īpaši izvērtēt, vai Ventspils pilsētas pašvaldībā patie-
si ir iedzīvināts demokrātiskas un tiesiskas valsts pārvaldē 
vispārzināmais proporcionalitātes princips! Par to tad nupat, 
21.maijā Liepājā, rajona tiesā notika sēde.

Šķietami vienkāršs jautājums, taču tiesas sēde neti-
ka pabeigta, to turpinās pēc nedēļas. Kas tur bija tik 
neskaidrs? Augstākās tiesas Senāts jau tik daudz patei-
cis priekšā!

Senāts tiešām ir pateicis daudz, nepārprotami ieskicējis 
tiesiskos pamatprincipus, kas rajona tiesas jāņem vērā, taču 
tagad tiesai no jauna jāpārbauda mūsu četru deputātu uzrā-
dītie konkrētie fakti, jāuzklausa Ventspils pilsētas domes, 
kā atbildētāja pretargumenti. Tas tiešām ir ļoti laikietilpīgi. 
Taču ir pamats domāt, ka pēc nedēļas tiesa slēgs lietu un 
varēs tuvāko nedēļu laikā paziņot spriedumu. Pēc nedēļas 
palicis vien teikt noslēguma runas. Tās gan ir ļoti būtiskas. 
Nopietni jāgatavojas.

Kādi bija Ventspils pilsētas domes juristes Inetas 
Vašukas un advokātes Ilzes Gredzenas argumenti, lai 
attaisnotu Senāta konstatētos pārkāpumus pret jums 
mazākuma deputātiem?   

Ļoti primitīvi argumenti. Proti, ka pašvaldības domei ir 
rīcības brīvība lemt par komisiju un padomju locekļiem, jo 
neviens likums to skaidri nav pateicis, ka opozīcijas deputāti 
jāiesaista šajās domes darbības formās.

Tātad dome neatzīst  proporcionalitātes principa mak-
simālas izmantošanas nepieciešamību! Vai mēs nedzī-
vojam tiesiskā valstī? 

Jautājums vietā! Ventspils pilsētas pašvaldība tiešām 
domā padomju laika tiesību sistēmas kategorijās un to 
demonstrēja arī tiesā. I.Vašuka un I.Gredzena centās pārlie-
cināt tiesu, ka likumā nav detalizēti uzrakstīts, ka proporcio-
nalitāte ir jālieto. Ja neesot uzrakstīts, tad proporcionalitāte 
neesot jāpiemēro. Pavisam elementāri un šķietami vien-

nu iecirknī Latvijā. Vienīgi jāņem 
vērā, ka balsošanai citā vēlēša-
nu iecirknī būs vajadzīgs ilgāks 
laiks. Vēlēšanu komisija tiešsais-
tes datu apmaiņas ceļā sazināsies 
ar vēlētāja iecirkni un veiks iecirkņa maiņu. Savukārt pama-
tiecirknim  būs jāpārliecinās, ka vēlētājs nav tur jau nobal-
sojis un jādzēš viņa vārds no saraksta sākotnējā iecirknī.

KĀ BALSOT DZĪVESVIETĀ?
24.maijā no plkst. 10.00 – 16.00 vēlēšanu iecirknī ar 

iesniegumu var vērsties arī to vēlētāju uzticības personas, 
kuri vēlēšanu iecirknī nespēj nokļūt veselības stāvokļa dēļ, 
atrodas slimnīcā vai ir slimnieka aprūpētājs un abiem sakrīt 
vēlēšanu iecirknis. Tādā gadījumā nobalsot būs iespējams 
vēlētāja atrašanās vietā.  

Alīna Rugine,
Ventspils vēlēšanu komisijas locekle

Tiesa par Ventspils pilsētas pašvaldības darba organizācijas 
tiesiskumu turpinās! Saruna ar deputātu Ģirtu Valdi Kristovski

tiesīgi. Patiesībā tas ir veids 
kā attaisnot patvaļu, labas 
pārvaldības, deputātu līdz-
tiesības un citu demokrātis-
kas un tiesiskas valsts pār-
valdības principu ļaunprātīgu 
ignorēšanu Ventspils pilsētas 
pašvaldībā. Ar šādu demago-
ģiju centās attaisnot mūsu, 
patiesībā visu četru mazāku-
ma deputātu diskriminēšanu 
pašvaldības procesos.

Kā pašvaldības pārstāves 
tiesā paskaidroja nepie-
ciešamību jūs neiekļaut 
pašvaldības komisijās un 
padomēs?

Pavisam vienkārši, ka tās 
tiek atlasītas tikai saskaņā ar tautvaldības un profesionalitā-
tes principiem. Nekādā gadījumā tam neesot nekādi politis-
ki kritēriji. Interesanti, ka visi šie argumenti neiztur kritiku. 
Var tikai paironizēt, kas tā par Ventspils pilsētas pašvaldībā 
iedibinātu tautvaldību, ja veido mākslīgus mehānismu, lai 
no domes darba distancētu vēlēšanu ceļā ievēlētus deputā-
tus! Kad vaicājām, kas un kurš vērtēja mūsu profesionalitāti, 
kāpēc tieši mēs trīs nekvalificējāmies, tad domes pārstāves 
atbildēja, ka nezinot.

Tātad domes  pārstāves tiesā nespēja paskaidrot, kas 
un kādā veidā virzīja domu, ka trīs mazākuma deputā-
ti, Kristovskis un brāļi Landmaņi neder, deputātei Kornai 
jāierobežo darbības iespējas komisijās?     

Patiesībā jau tas bija nožēlojami. I.Vašuka un I.Gredzena 
ilgstoši uzturēja viedokli, ka neko nezina, ka pašvaldības 
administrācija tajā nav iesaistīta. Kad pierādījām, ka doku-
mentu, kas apzināti diskriminē mazākuma deputātus, virzī-
ja domes administratīvās nodaļas vadītāja Agnija Priedoliņa 
un darbiece Maija Krūkle, tad tomēr advokātei I.Gredzenai 
izspruka, ka tie īstie tomēr esot Ventspils pilsētas domes 
politikāņi, kas noteikuši šī lēmuma saturu.

Politikāņi? Vai tika sauktas personas vārdā? Piemēram 
Aivars Lembergs, Jānis Vītoliņš, Guntis Blumbergs? Tad 
kas konkrēti ir pret jums vērstās prettiesiskās politikas 
īstenotāji?

Protams, ka prettiesiskais, mazākuma deputātus ierobe-
žojošais lēmums ir jautājumā minēto pašvaldības politiskās 
vadības amatpersonu gribas rezultāts. Taču patiesībā būtu 
vārdā jānosauc visa partijas “Latvijai un Ventspilij” frakci-
ja, jo viņi šo diskriminējo-
šo, prettiesisko un apkau-
nojošo komisiju un padom-
ju sastāva lēmumu izdisku-
tēja, aizstāvēja un apstip-
rināja domes sēdē. Turklāt 
visi, arī Didzis Ošenieks, 
Uldis Boitmanis, Ilze Buņķe, 
Igeta Gredzena, Andris 
Griglis, Aigo Gūtmanis labi 
apzinājās, ka tas ir netais-

nīgi pret četriem mazākuma 
deputātiem.

Šāda politikas rezultā-
tā iznāk, ka nepastāv ne 
domes deklarētā tautval-
dība, ne plurālisms domes 
komisijās un padomēs, ja 
ir tikai vairākuma deputātu 
viedoklis!?

 Tieši tā! Aivis Landmanis 
tiesā uzsvēra, ka šādas pret-
tiesiskas politikas rezultā-
tā nav nekāda tautvaldība, 
bet gluži pretēji I.Vašukas un 
I.Gredzenas deklarētajam par 
politisku kritēriju neesamī-
bu, Ekonomikas un budžeta 
komisijā 100% veido partijas 

“Latvijai un Ventspilij” pārstāvji, Pilsētas attīstības komisi-
jā 13 no 15 pārstāvjiem ir minētās partijas biedri, savukārt 
Mārketinga padomē, tādi ir pieci no sešiem!  Lai gan arī 
L.Semuškāne, kas vada biedrību “Ventspils attīstības aģen-
tūra”, visticamāk pārstāv tikai un vienīgi šīs partijas,  tas ir, 
A.Lemberga intereses.

Kā domes pārstāves atspēkoja šādus Aivja Landmaņa 
argumentus par partijas “Latvijai un Ventspilij” politis-
ko dominanci? 

Tā esot tikai sagadīšanās! Mums, mazākuma deputā-
tiem vienkārši neesot bijušas brīvas vietas. Tika citēts pat 
valstsgribas pamatotājs Eiropas tiesnesis Egils Levits, kurš 
esot teicis, ka komisijas nevarot pieņemt pārvaldes lēmu-
mus, ka šis viņa vērtējums liecinot, ka vispār nav jēgas īpaši 
izcelt komisiju nozīmi, jo tās esot tikai konsultēšanās vietas 
ar iedzīvotājiem!  

Un tomēr savādi. Komisiju skaits ir tik liels – 26, tur-
klāt vēl arī 2 padomes!? Konsultēšanās ar iedzīvotājiem 
notiek bez jums, mazākuma deputātiem!

Lūk! Tas ir uzskatāms mēģinājums, kā cenšas maldi-
nāt tiesu, kas skata lietu par Ventspils pilsētas pašvaldības 
darba organizāciju, kas ierobežo opozīcijas deputātu pilnvēr-
tīgu darbību. Domāju, ka tiesību ekspertam Egilam Levitam 
mati celtos stāvus, ja viņš iepazītos ar Ventspils puses argu-
mentiem.  Tie noteikti neatbilst viņa tiesiskas valsts redzē-
jumam. Ticu, ka viņš kļūs par Valsts prezidentu, kam šādi un 
līdzīgi pārkāpumi nebūs mazsvarīgi.  

Paldies par ekspresinterviju uzreiz pēc tiesas sēdes! 
Gaidīsim noslēguma runas un tiesas taisnīgu spriedumu! 

"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvieto-
šanu laikrakstā un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com
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Valsts prezidentu cer ievēlēt 
vēl maijā
Saeimas Prezidijs un Frakciju pado-
me nolēma nemainīt Valsts prezidenta 
vēlēšanu datumu – līdz ar to ir liela var-
būtība, ka jaunu prezidents ievēlēs 29. 
maijā. Opozīcijā esošā ZZS vēlas paildzi-
nāt procesu, jo ir pārliecināta, ka ar tās 
pūlēm izdosies neievēlēt koalīcijas virzī-
to Egilu Levitu.

Bordāns vēlas atlaist  
ģenerālprokuroru
Tieslietu ministrs Jānis Bordāns rosina 
koalīcijai vērtēt ģenerālprorkurora Ērika 
Kalnmeiera atbilstību amatam. Ministrs 
atzina, ka kolēģi ir piesardzīgi šajā jau-
tājumā, taču partneri neesot izteikuši 
atbalstu Ē.Kalnmeieram kā veiksmīgam 
prokuroram un tiesiskuma nodrošinātā-
jam Latvijā.

LDz iekšējā auditā vērtēs 
visus līgumus
AS “Latvijas dzelzceļš” padome vēl 
nelems par valdes priekšsēdētāja 
Edvīna Bērziņa un divu valdes locekļu – 
Aivara Strakšas un Aiņa Stūrmaņa atcel-
šanu no amata, bet nolēma sākt funk-
cionālo auditu, vērtējot uzņēmuma pār-
valdības modeli un prezidentu padomes 
nepieciešamību. Jau tagad notiek neat-
karīgais audits, kurā tiek izvērtēti visi 
sponsorēšanas līgumi, kuri raisījuši lielu 
aizdomu ēnu par koruptīvām shēmām.

“Pasažieru vilcienam”  
drīz beigas
AS “Pasažieru vilciens” īstenotā elektro-
vilcienu iepirkuma rezultāti, kurā atkal 
par uzvarētāju pasludināja “Škoda”, liek 
domāt par radikālu rīcību – uzņēmu-
mu likvidēt, uzskata satiksmes ministrs 
Tālis Linkaits. Ilgstošā nespēja tikt galā 
ar konkursa norisi apdraud iespēju elek-
trovilcienu iepirkumā izmantot Eiropas 
Savienības fondu līdzekļus. 

Pasūta prettanku munīciju 
par 4 mlj. eiro
Aizsardzības ministrija pasūtījusi pret-
tanku ieroču munīciju 4 mlj. eiro 
apmērā. Ar munīciju plānots stiprināt 
Nacionālo bruņoto spēku kaujas spē-
jas un nodrošināt apmācības procesu. 
Pirmās munīcijas piegādes plānotas jau 
šogad. 

Skolotāju profesiju  
varēs iegūt gada laikā
Jau 2020. gadā varētu sākt īstenot jaunu 
pieeju pedagogu piesaistei skolām – 
cilvēkam, kurš ieguvis augstāko izglī-
tību kādā nozarē un sapratis, ka vēlas 
kļūt par skolotāju, būs nepieciešams 
tikai gads, lai papildus iegūtu pedago-
ģisko kvalifikāciju. Šādu jauno prog-
rammu plānots īstenot tikai trīs augst-
skolās – Latvijas Universitātē, Liepājas 
Universitātē un Daugavpils Universitātē.

Ziņo par LU rektora amata 
kandidātu
Latvijas Universitāte (LU) saņēmusi 
trauksmes cēlāja ziņojumu par Biznesa, 
vadības un ekonomikas fakultātes dekā-
na, profesora Gundara Bērziņa promo-
cijas darba atbilstību akadēmiskās ēti-
kas un kvalitātes kritērijiem. Tas liek 
LU ļoti nopietni reaģēt, lai pārbaudītu 
ziņojumā minētos faktus. G.Bērziņš ir 
viens no diviem kandidātiem  LU rekto-
ra vēlēšanās, konkurējot uz šo amatu ar 
pašreizējo augstskolas vadītāju Indriķi 
Muižnieku.

Ventspils viens no lepnumiem ir plud-
male jūras krastā, kurā jau vairāk nekā 
20 gadus pēc kārtas ir tas gods plīvot 
Zilajam karogam – apliecinājumam 
tīrai, sakoptai un drošai pludmalei. 
Starp citu, Ventspils bija pirmā pludma-
le Latvijā, kas šādu godu izpelnījās un 
lielo daudzumu nepieciešamos kritēri-
jus izpildīja. 

Rindas uz dažādiem valsts apmaksātiem 
medicīniskiem izmeklējumiem un kon-
sultācijām jāgaida ilgi, un tā ir problēma 
visā Latvijā. Valsts atvēlētie līdzekļi, 
bet jo īpaši speciālisti un pakalpojumu 
sniegšanas kapacitāte ir tāda, kāda tā ir. 
Kā zināms, visgarākās rindas ir vēro-
jamas Rīgas medicīnas iestādēs. Taču 
problēma jau izsenis ir arī reģionos, un 
Ventspils nav izņēmums.

 turpinājums no 1. lpp.

“Ventas Balss”  
redaktore sodīta  
par nepatiesu ziņu 
izplatīšanu

teorētiski vajadzētu pārzināt žurnālistikas 
ētikas principus, personiska strīda risinā-
šanas laikā izplata par oponentu nepa-
tiesas, apmelojošas un viņa godu un 
cieņu aizskarošas ziņas. “Manā ieskatā 
tā ir kliedzoša nekompetence, kura lieci-
na, ka laikraksta redaktore nepārzina ne 
“Likumu par presi un citiem masu infor-
mācijas līdzekļiem”, ne arī citus attiecīgo 
jomu skarošos normatīvos aktus,” pie-
bilst Ē.Pūle. 

Tiesa liek Mertenai atvainoties Pūlem 
par rakstā minētajiem apgalvojumiem, 
kas saistīti ar viņu, kā arī segt tiesas izde-
vumus un izmaksāt atlīdzību par morālo 
kaitējumu 500 eiro apmērā.

Tāpat tiesa norāda, ka Mertenai kā 
mediju darbiniecei vajadzēja izvērtēt 
potenciālās sekas pirms iesūtīt savu vēs-
tuli Pietiek.com, kas pazīstams ar skan-
daloza satura publicēšanu. 

Kā zināt, kad drīkst peldēties un kad – nedrīkst?
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ieši drošības aspekts ir viens no 
galvenajiem faktoriem, kas ir izvir-
zīts kvalifikācijas kritērijos. Šogad 
Ventspils Zilā karoga pludmalē – 
posmā, kurā atrodas pludmales 

glābšanas dienesta kabīnes -, tiek ieviests 
jauns drošības zīmju lietojums. Tās vairs 
nav tikai zīmes izejā pludmalē, bet kon-
krēti dažādu krāsu salikumu karogi. To krā-
sas ir tikai divas, bet salikumus uzreiz galvā 
nevar atcerēties. Kā lai ventspilnieks saprot, 
kurš karogs liecina, ka peldēties ir atļauts, 
bet kurš – ka peldēties ir bīstami? Protams, 
saprātīgs ventspilnieks un droši vien arī liela 
daļa pilsētas viesu sapratīs, paskatoties jūrā 
vien. Un tomēr, lai būtu pilnīgi skaidrs, paš-
valdības iestāde “Komunālā pārvalde” pre-
cizē sekojoši. 

Tātad, sarka-
nu un dzelte-
nu krāsu karogi 
dažādās kombi-
nācijās informēs 
par attiecīgo dro-
šības līmeni pel-
doties. Ja karogā 
sarkanā zona ir 
augšā, bet dzel-
tenā – apakšā, tas 
nozīmē, ka pel-
dēties ir atļauts. 
Ja redzams šāds 
karogs, bet zem 
tā ir pievienots 
vēl arī dzeltens vienkrāsains karogs, tas 
nozīmē, ka peldēšanās var būt bīstama, 
tādēļ drošība labad jūrā neiet. Ja dzelte-
nā zona ir augšā, bet sarkanā – apakšā, 
tad peldēšanās jūrā ir aizliegta. Kādēļ tieši 
šādas krāsas un karogi? Tādēļ, ka tādi tie ir 
atbilstoši Starptautiskās Glābšanas federā-
cijas noteiktām krāsām.

Starp citu, ūdens temperatūra jūrā pie 
Ventspils jau ir pietiekoši augsta, lai droši 
varētu sākt iet ūdenī peldēties. Pagājušās 
nedēļas beigās divas dienas pēcpusdienā 

ūdens temperatūra jūrā jau bija pakāpusies 
līdz +14 grādiem, tātad tuvu vidējai ūdens 
temperatūrai pat vasarā. Ventas upē ūdens 
temperatūra ir vēl augstāka – tā svārstās 
robežās +17...+19 grādiem. Vasara ir sāku-
sies, bet esiet pie ūdeņiem ļoti uzmanīgi, it 
īpaši attiecībā uz saviem bērniem!

Ūdens kvalitāte visās trijās Ventspils pil-
sētas oficiālajās peldvietās – pilsētas, 
Staldzenes un Būšnieku ezera krasta plud-
malēs – ir atbilstoši kvalitātes kritērijiem un 
tas nozīmē, ka ūdens ir pietiekoši tīrs. 

Rindā pie nefrologa jāgaida  
9 mēneši, uz acs operāciju – 2 gadi

“Ventspilnieks.lv” jau iepriekš 
ir rakstījis par to, kāda situā-
cija vērojama Ventspils slim-
nīcā un poliklīnikā. Pēdējo 
mēnešu laikā situāci-

ja daudz nav mainījusies. Saskaņā ar SIA 
“Ziemeļkurzemes reģionālās slimnīcas” 
publiskotajiem datiem, uz pieprasītākajiem 
valsts apmaksātajiem izmeklējumiem un 
konsultācijām pacientiem jāgaida atsevišķos 
gadījumos pat ļoti garā rindā un ilgu laiku. 
Pašlaik visilgāk jāgaida uz nefrologa izmek-

lējumiem – tie ir veseli deviņi mēneši. 
Liela problēma ir arī magnētiskā rezo-

nanse, kur garas rindas ir arī citviet Latvijā. 
Ventspils slimnīcā rindā uz magnētisko rezo-
nansi ir jāgaida septiņi mēneši. Tieši pusgads 
jāgaida rindā uz doplerogrāfiju, bet piecus 
mēnešus – uz ehokardiogrāfiju un asinsva-
du skenēšanu. Nedaudz īsākas rindas un 
līdz ar to mazāka gaidīšana ir uz ultrasono-
grāfiju (četri mēneši), veloergmoetriju un 
pie traumotologa (pa trīs mēnešiem). Bez 
pārāk ilga gaidīšanas laika slimnīcā Ventspilī 
var saņemt rentgenoloģiskos, datortomogrā-
fiskos, laboratoriskos izmeklējumus, kā arī 
Holtera monitorēšanu. Savukārt konsultācijas 
bez būtiskas rindas pieejamas pie kardiolo-
ga un oftalmologa. Nedaudz ilgāk, apmēram 
viens mēnesis, jāgaida uz konsultāciju pie 
ginekologa, urologa, fizioterapeita, ergotera-
peita un rehabilitologa.

Slimnīcā skaidro, ka ir vairāki galvenie fak-
tori, kas veido gaidīšanas laiku uz pakalpoju-

miem un izmeklējumiem. Tas ir gan nepie-
tiekamais valsts finansējuma apjoms, gan 
konkrētā pakalpojuma pieprasījums, speciā-
listu kvalifikācija, kā arī pašu pacientu negod-
prātīgā attieksme – proti, nepaziņošana, ka 
neieradīsies uz vizīti. Pacients neizmanto pie-
rakstu pakalpojumam, par to iepriekš neziņo-
jot ārstniecības iestādei.

Runājot par operācijām, tad īpaši ilgi jāgai-
da uz acs operācijām, no kurām pārsvarā 
tās ir katarakta operācijas. Gaidīšanas laiks 
sasniedz jau divus gadus. Savukārt uz gūžas 
locītavas endoprotezēšanu ar cementējamu 
endoprotēzi gaidīšanas laiks sasniedz asto-
ņus mēnešus. Pašlaik uz šo operāciju rindā ir 
75 pacienti. Uz ceļa locītavas endoprotezēša-
nu rindā šobrīd gaida divas reizes lielāks cil-
vēku skaits jeb 159 pacienti, bet gaidīšanas 
laiks aptuveni ir viens gads. 

Konkursa kārtībā aicina darbā

DOKERUS
Prasības kandidātam:
• Vidēja izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorija;
• Traktortehnikas tiesības;
Par priekšrocību tiks uzskatīts:
- Darba pieredze uz ostas tehnikas;
- Darba pieredze vilcienu sastādītāja amatā.
Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbs, vidējā Stundas likme no 4,40 EUR līdz 7 EUR  plus piemaksas par nakts 
un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana, papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

TRANSPORTA STRĀDNIEKUS
Prasības kandidātam:
• Vidēja izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorija;
• Par priekšrocību tiks uzskatīts:
- Darba pieredze uz ostas tehnikas;
- Traktortehnikas tiesības C kategorija.
Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbs,  Stundas likme no 4,10 EUR  plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana, papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.
MOB.T.26391813,  CV  un pieteikumus sūtīt „Personāla daļai” līdz 31.05.2019. pa pastu 
Ventspils, Dzintaru 22, vai e-pastu: personals@vto.lv

Vien. reģ. Nr. 41203055483
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Rumbenieks un Smolonskis 
ar rekordiem izpilda 
normatīvu
Ventspils soļotāji Arnis Rumbenieks 
un Ruslans Smolonskis Alītā (Lietuva) 
Eiropas kausa izcīņā izpildīja pasaules 
čempionāta normatīvu 50 km distancē. 
A.Rumbenieks ieguva 12.vietu ar rezul-
tātu 3.57:09, bet R.Smolonskim 18. vieta 
(3.58:35). Pasaules čempionāts rudenī 
notiks Dohā. Normatīvs bija 3 stundas 
un 59 minūtes.

FK “Ventspils” neveiksmju 
sērija turpinās pret 
Valmieru
Latvijas čempionātā virslīgā neuzvarēto 
spēļu sēriju pagarinājis FK “Ventspils”, 
kas kārtējā mačā savā laukumā nospē-
lēja 2:2 ar “Valmiera Glass/ViA”. No zau-
dējuma ventspilnieki izglābās 75. minū-
tē, kad 11 m soda sitienu realizēja Tosins 
Aijeguns. FK “Ventspils” ar 14 punktiem 
12 spēlēs pakāpās uz 5. vietu, taču tikai 
par punktu atpaliek FK “Jelgava” un 
Jūrmalas “Spartaks”, kam spēle rezervē.

Sāksies Latvijas pludmales 
volejbola čempionāts
25. un 26. maijā Ventspils pludma-
les volejbola stadionā ar 1. posmu tiks 
atklāts Latvijas čempionāts. Piedalīsies 
labākie pludmales volejbola vīriešu un 
sieviešu pāri, kā arī sportisti no citām 
Baltijas valstīm. Turnīrs sestdien sāksies 
plkst. 9 ar kvalifikācijas spēlēm, svētdien 
no plkst. 9 sāksies izslēgšanas spēles. 
Fināli no plkst. 14.

Būšnieku ezera skrējienam 
jau 39.gadadiena
25. maijā plkst. 11 tiks dots starts jau 
39. skrējienam apkārt Būšnieku ezeram. 
Trases garums ir 8 km. Skrējiens notiks 4 
vecuma grupās. Dalībnieku pieteikšanās 
sacensību vietā – Staldzenē pie Būšnieku 
ezera laivu bāzes no plkst. 10.

U-19 basketbolistiem 
bronzas medaļas
Par Latvijas Jaunatnes basketbola līgas 
čempionāta bronzas medaļu ieguvējiem 
U-19 vecuma grupā kļuvuši Ventspils 
sporta skolas “Spars” audzēkņi. Trenera 
Matīsa Graudiņa vadītie jaunie basket-
bolisti pusfinālā ar 66:68 zaudēja “VEF”, 
bet finālā par bronzu ar 74:53 apspēlē-
ja Liepāju.

SPORTA ĪSZIŅAS

Ventspils basketbola klubs noslēdzis aizraujošu sezonu. Lai gan Roberta Štelmahera 
vadītie BK “Ventspils” basketbolisti nolika Latvijas čempionu pilnvaras un kausu 
nācā satdot principiālajiem pretiniekiem “VEF Rīga”, kopumā viennozīmīgi var teikt, 
ka mūsu ventspilnieki bija lieli malači un sezonu kopumā varam novērtēt kā ļoti 
labu! 

Aptuveni trešdaļa pārtikas produktu 
Latvijā nonāk atkritumos, turklāt pusi 
no visas izšķērdētās pārtikas rada tieši 
mājsaimniecības, pie šāda secinājuma 
nonākts AS “Hanzas Maiznīcas” veiktajā 
mājsaimniecību paradumu pētījumā. 
Vai esam aizdomājušies, ka, vieglu roku 
izmetot atkritumu urnā daļu produktu, 
mēs izmetam arī savu laiku, ko esam 
veltījuši līdzekļu nopelnīšanai to iegā-
dei? Lai samazinātu nelietderīgi izmesto 
pārtikas apjomu un aicinātu pret to iztu-
rēties atbildīgāk, radīta jauna atpazīsta-
mības zīme “Radīts, lai apēstu”.

Ar cieņu pret pārtiku vai “Radīts, lai apēstu”

Cīnījās līdz galam kā lauvas

P 
rotams, ka jebkuram no mums ļoti 
gribējās, lai BK “Ventspils” atkār-
to pagājušās sezonas panākumu – 
uzvaru Latvijas čempionātā. Uz to 
komanda arī gāja, to parādot visas 

sezonas laikā. Latvijas – Igaunijas apvienotās 
basketbola līgas sezonā BK “Ventspils” pie-
dzīvoja tikai vienu vienīgu zaudējumu – tas 
notika čempionāta atklāšanas spēlē, kurā 
tikās iepriekšējā gada Latvijas un Igaunijas 
čempioni – BK “Ventspils” un Tallinas “Kalev/
Cramo”. Pēc tam ventspilnieki bija nepār-
spējami visās turpmākajās spēlēs, turklāt 
bieži vien samala pretiniekus miltos ar pār-
liecinošām uzvarām. 

Izslēgšanas spēļu turnīrs arī bija veik-
smīgs ventspilniekiem, bet “Final Four” turnī-
rā finālmačā apspēlēja to pašu “vefiņu”. Tas 
viesa lielas cerības arī uz finālsēriju Latvijas 
čempionātā. Pusfināla sērija tika pārvarēta 
bez lielām problēmām, taču finālā gan diem-
žēl pārtrūka fantastiskā sērija. Acīmredzot 
“VEF Rīga” tomēr bija par nelielu tiesu labāk 
sagatavojušies finālsērijai, turklāt arī moti-
vācija (un niknums) bija lielāks – kā nekā 
ventspilniekiem jau ir Latvijas – Igaunijas 
līgas čempionu tituls kabatā (vēsturisks, jo 
pirmais! – red.), bet “vefiņš” zaudēja līgas 

finālā, tāpat netika nekur tālāk VTB Vienotajā 
līgā, un Latvijas čempionāts bija pēdējais sal-
miņš, lai visu sezonu nenoslēgtu bez tituliem. 

Izšķirošais faktors visā finālsērijā nebija 
tam, kurš aizvadīja spēles mājās. Sava lau-
kuma priekšrocības šoreiz nespēlēja īpašu 
lomu, jo, piemēram, sērijas pirmajās trijās 
spēlēs uzvarēja tās komandas, kuras spēlē-
ja viesos. Tā pie sērijas pirmās un, kā vēlāk 
noskaidrojās, arī pēdējās uzvaras ventspil-
nieki tika tieši “VEF Rīga” laukumā. Tīri spē-
les zīmējuma ziņā izšķirošs apstāklis bija 
tam, kura no komandām veiksmīgāk nospē-
lēs zem groziem. Lai kā ventspilnieki centās, 
tomēr nobremzēt “vefiņa” saimniekošanu 
zem groziem neizdevās. Tāpat nozīmīga bija 
arī precizitāte metienos no tālas distances. 

Kopumā ņemot viennozīmīgi var teikt, ka 
BK “Ventspils” sezona bijusi veiksmīga. Jā, 
var žēloties, ka FIBA Čempionu līgā bija “pa 
īsu”, bet pēc tam FIBA Eiropas kausā piedzī-
votā neveiksme vispār vērtējama kā totāla 
izgāšanās. R.Štelmaheram šosezon bija izde-
vies nokomplektēt labu sastāvu, turklāt izde-
vās izvilkt labas lozes attiecībā uz leģionā-
riem. Īsti cīnītāji bija visi, leģionāri – augstas 
kvalitātes. Mazliet nepaveicās Latvijas čem-
pionāta finālsērijā, taču skaidrs ir viens – šī 

bija ļoti konkurētspējīga komanda, ar kuru 
nākotnē iespējams sasniegt vēl augstākus 
rezultātus. Viss būs atkarīgs no tā, cik daudz 
izmainīsies sastāvs, kas vairāk attiecas tieši 
leģionāru jautājumā.

BK “Ventspils” trenerim R.Štelmaheram tā 
sauktajā “zelta sērijā” vadīja komandu sesto 
reizi. Trīs reizes jeb 50% gadījumu viņam 
izdevies uzvarēt – divas reizes tas noticis tieši 
pie Ventspils kluba stūres (2014, 2018), bet 
reizi ar Valmieras klubu. 

Zīmīgi, ka abas komandass Latvijas čem-
pionāta finālsērijā tikās jau astoto reizi pēdē-
jo deviņu gadu laikā. Bilance gan ir ievē-
rojami par sliktu ventspilniekiem – tikai 
divas uzvaras un seši zaudējumi. “VEF Rīga” 
Latvijas čempionu titulu izcīnīja sesto reizi 
(2011-2013, 2015, 2017). Ventspilniekiem 
devīto reizi sudrabs, taču arī 10 čempio-
nu tituli un četras reizes izcīnītas bronzas 
medaļas. 

Latvijas Basketbola līgas vēsturē visvai-
rāk titulu ieguvis Kristaps Purnis, kurš laikā 
no 1994. līdz 2007. gadam “Brocēnu” un 
BK “Ventspils” sastāvā par čempionu kļuvis 
11 (!) reizes. Tālu no šī sasnieguma ir visi 
šobrīd aktīvie spēlētāji, taču arī turpmākās 
vietas ieņem daudzkārtēji čempioni – Sandis 
Valters (9 tituli), Mārtiņš Skirmants (7), Arnis 
Vecvagars, Aigars Vītols un Ainars Bagatskis 
(pa 6). Bet treneru vidū līderi ar sešiem 
un pieciem tituliem ir BK “Ventspils” biju-
šie vadītāji – Kārlis Muižnieks un Armands 
Krauliņš. 

V 
isbiežāk mēs izmetam dārzeņus 
un augļus (24%), nākmais šajā 
statistikā ir pagatavotais ēdiens 
(20%), seko piena produkti 
(16%), tad graudaugu produkti 

(11%), gaļa un zivis (9%), saldumi (5%) un 
olas (4%). Vislielākie produktu pārpalikumu 
veidotāji ir ģimenes ar maziem bērniem līdz 
septiņu gadu vecumam, savukārt vismazāk 
atkritumus izmet viena cilvēka mājsaimnie-
cības, liecina pētījums.

Gada laikā, rēķinot uz vienu Latvijas cilvēku, 
atkritumos tiek izmesti aptuveni 113 kilogra-
mi pārtikas produktu, kas naudas izteiksmē 
veido vismaz 200 eiro. Savukārt visā pasaulē 
gada laikā atkritumos izmet aptuveni 1,3 mil-
jardus tonnu pārtikas produktu vai aptuveni 
30% no ražoto produktu daudzuma. Eiropas 
Savienības valstīs atkritumos gadā nonāk 88 
miljoni tonnu pārtikas 143 miljardu eiro vērtī-
bā! Atcerēsimis to, kad kārtējo reizi sev uzdo-
sim jautājumu: kur paliek nauda?

Latviešiem maize allaž bijusi svēta, un ja 
maizīte nevilšus nokrita zemē, mūsu senči 
to pacēla un nobučoja. Diemžēl šķiet, ka līdz 
mūsdienām šī senču attieksme pret maizi 
nav nonākusi. “Hanzas Maiznīcu” pētījums 
liecina, - Latvijā kopumā, visā piegādes ķēdē 
(ražošana, noliktavas, transports, lielveikali, 
restorāni, mājsaimniecības utt), tiek izmestas 
64 tonnas maizes, un 34 tonnas no tām tiek 
izniekotas tieši mājsaimniecībās. Pārrēķinot 
to Latvijā pirktākajā – rudzu maizē, sanāk, ka 
ka no katra kukuļa viena šķēle tiek izmesta.  

Kopumā tie ir 1,7 miljoni maizes šķēļu gadā, 
un ar to daudzumu varētu noklāt astoņus 
hokeja laukumus. 

AS “Hanzas Maiznīcas” vadītājs un val-
des loceklis Uģis Mihņevičs atklāj, ka uzņē-
mums jau vairākus gadus mērķtiecīgi dstrādā 
pie “food waste” jeb pārtikas izšķērdēšanas 
samazināšanas programmas. Ir efektivizē-
ti un standartizēti ražošanas procesi, nerea-
lizētā maize tiek ziedota labdarības organi-
zācijām, brāķis vai pārpalikumi aiziet zvēru 
barošanai zoodārzā vai bio gāzes ražošanai. 
Ne velti “Hanzas Maiznīcas” ir pirmais ražo-
tājs, kam biedrība “Zero Waste Latvija” pie-
šķīra  simbolu “Radīts, lai apēstu!” ar saukli 
“Izmesta pārtika ir zemē nosviesta nauda”. 
Šis simbols apliecina, ka ražotājs ir spēris 
soļus, lai efektīvi samazinātu 
saražotās pārtikas produkcijas 
atlikumus.

Kā neizniekot pārtiku?
Galvenais iemesls, kāpēc 

pārtika tiek izniekota, ir tas, 
ka tā vienkārši sabojājas. Ja 
mēs regulāri nepārbaudām 
ledusskapi un neplānojam 
savas maltītes, izvērtējot, kas 
būtu jāpēd vispirms, tad mēs 

šo to vienkārši aizmirstam ledusskapī, saldē-
tavā vai pieliekamajā. 

Ko darīt, lai atkritumu spainī nonāktu pēc 
iespējas mazāk pārtikas (ideālā variantā – 
nemaz)? Lūk, daži ieteikumi.

Plānojiet maltītes un sagatavojiet nepie-
ciešamo pārtikas daudzumu. Apskatieties, 
kas atrodams ledusskapī un plauktos, un 
sastādiet sarakstu. Atvēliet laiku ēdienkartes 
un iepirkumu sastādīšanai visai nedēļai.

Iepērcieties gudri! Neejiet uz veikalu izsal-
cis, jo tādā gadījumā jūs, visticamāk, nopirk-
siet vairāk nekā nepieciešams vai neaprobe-
žoties ar to, kas ir pārtikas sarakstā.

Apzinieties starpību starp “izlietot līdz” 
un “ieteicams līdz”.    “Izlietot līdz” datums 
attiecas uz pārtikas drošumu, un pārtikas pro-

duktus drīkst apēst līdz šim datumam, bet 
ne vēlāk. Norāde “Ieteicams līdz” attiecas uz 
pārtikas kvalitāti. To droši var lietot uzturā arī 
pēc šī datuma (saprāta robežās, prortams), 
taču tā var vairs nebūt tik garšīga. Šāda norā-
de parādās uz saldētas vai žāvētas pārtikas, 
arī uz konservētiem produktiem.

Izvēlēties precīzu daudzumu! Dodiet priekš-
roku pārtikai (augļiem, dārzeņiem, riekstiem 
utml), kas nav iepakoti. Tādējādi jūs iegādā-
sieties nepieciešamo daudzumu un neno-
pirksiet vairāk, kā vajadzīgs. Pirms izvēlē-
ties produktus “trīs vienā” vai “megapakā”, 
apdomājiet, vai jums tie tiešām nepiecieša-
mi. Lai nesanāk tā, ka trešdaļa vai pat puse 
no “izdevīgā” lielā iepakojuma aizceļo uz 
atkritumu konteineru. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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veselīgas un stabilas ģimenes veidošanai un pastāvēšanai, 
kurā vīrietim no dabas – lai ko arī teiktu emancipācijas teo-
rētiķi – paredzēta galvenā loma. Veiksmīgas dzīves likums ir 
mūžvecs – sieviete laimīga jūtas tad, ja laimīgu (visdažādā-
kās nozīmēs) spēj darīt savu ģimeni. Viņasprāt, nav pareizi, 
ka pēdējā laikā sabiedrībā zūd līdzsvars, ka sievietes dara to, 
ka jādara vīrietim, un otrādi. 

“Sievietei jābūt pavarda kūrējai un turētājai, labai sievai 
un mātei – ne tikai priekš saviem bērniem, bet zināmā nozī-
mē arī priekš vīra,” Dace nebaidās kļūt nepopulāra totālu 
vienlīdzību sludinošo māsu acīs.

SENČU GUDRĪBAS SEVIS SAKĀRTOŠANAI
“Sieviešu dzīvesziņas” vadīšana ir mans ziedojums sabied-

rībai. Varbūt skan pārāk skaļi un patētiski, bet jūtos pasaulei 
parādā par tām gadu simtos un tūkstošos daudzās valstīs un 
tautās uzkrātajām zināšanām, kuras izmantoju, lai sakārto-
tu savu garīgo noturību un it īpaši – fizisko veselību. Kad nu 
tas ar vairāku gadu neatlaidīgu darbu un emocionālu piepūli 
ir noticis, jūtu pienākumu savu pieredzi un zināšanas nodot 
tālāk. Ir prieks redzēt,  ka tās ir vajadzīgas un kļūst citiem 
praktiski noderīgas,” atzīst Dace un pastāsta, ka jau apmē-
ram pusotru gadu desmitu nodarbojas ar dziedniecību. To 
mācījusies dziednieku skolā “DVS Uranija” Rīgā, kur apguvu-
si ne vien astroloģiju, numeroloģiju, ezotēriku, fiziognomiku, 
bet pētījusi arī dainās un vēdās iekodētās gudrības, kļuvusi 
par Reiki Meistari, nodarbojusies ar  Cigun, bet pēc beigša-
nas kļuvusi par vienu no šīs mācību iestādes  pasniedzējām. 
Tagad pilnvedošanās neklātienē turpinās kosmozofijas insti-
tūtā “Saskarsme”, kur padziļināti tiek apgūta astropsiho-
loģija, ezotēriskā filozofija, aromterapija, masāžas un citas 
gudrības. 

ZEME ATBALSO VISUMA PROCESUS 
“Izklausās stipri sarežģīti, bet būtība ir ļoti vienkārša un 

to kā praktiski pārbaudāmu un izmantojamu cenšos nova-
dīt līdz “Sieviešu dzīvesziņas” klausītājām klubiņa nodarbī-
bās. Skeptiķiem atgādinu, ka neviens taču neapstrīd Mēness, 
mūsu vistuvākā kaimiņa Visumā, ietekmi uz  procesiem, kas 
notiek uz planētas Zeme. No tā fāzēm atkarīgi paisumi un 
bēgumi okeānos, zemes un ļaužu auglības procesi, cilvēku 
garīgā un fiziskā labsajūta. Bet tikpat lielu iespaidu atstāj 
arī tālākie debess ķermeņi, to savstarpējais izkārtojums, kas 
gan samanāms ne tik uzskatāmi un tikai ilgākā laika periodā. 
Cilvēces gaišākie prāti sen atklājuši, ka viss, kas notiek debe-
sīs, savā veidā atkārtojas uz zemes. Ir svarīgi zināt procesus 
Kosmosā, lai jau laikus sagatavotos to radītajam iespaidam 
uz zemes gan valstu attiecībās, gan sabiedriskajā un perso-
nīgajā dzīvē. Situācija Visumā šobrīd nav Zemei labvēlīga,  
atrodamies tā sauktajā dievības Kali (dubļu un tumsas) laik-
metā, bet labāk taču ir to apzināties un mēģināt izvairīties 
no nelaimes, kamēr tā nav atnākusi,” Dace stāsta, ka cilvē-
kam grūti aptveramie   kosmiskās enerģijas pārraides procesi 
uzskatāmi izpaužas dabā un sabiedrībā, ja vien ir pietiekami 
atvērts un izzināt gribošs prāts.

 “NEIECIKLĒTIES” UZ ĀRĒJĀM PAZĪMĒM
“Iespējams, ka šo īpašību var pārmantot, jo, piemēram, 

mana vecvecmāmiņa no mātes puses savulaik Latgalē biju-
si izcila zintniece jeb vārdotāja un pratusi palīdzēt gan slimī-
bu māktiem cilvēkiem, gan dzīvniekiem: viņai zināšanas par 
kosmiskajiem procesiem, iespējams, aizstājusi izcila intuīci-
ja,” Dace nešaubās, ka dziednieka spējas ir katram cilvēkam, 
cita lieta, vai viņš tās apzinās un māk izmantot. 

“Piemēram, pieliekot roku vārīgai vietai, sāpes var pār-
iet. Nemaz nenojaušot, ka plaukstās ir punkti, caur kuriem 
plūst dziedinoša enerģija no kosmosa. “DVS Uranija” savu-
laik mācīja, ka dziednieks – tas ir, pirmām kārtām, ļoti vērīgs 
cilvēks ar lielu zināšanu bagāžu. Tāds pēc cilvēka acu krā-
sas, pēc rieviņas pieres vidū, ausu un deguna formas, matu 
krāsas, auguma aprisēm var nolasīt teju pilnu informāciju 
par viņa fizisko veselību un prāta nosliecēm. Daži, tai skai-
tā arī es, redz cilvēka auras, kas dod vēl pilnīgāku ieska-
tu par viņa psiholoģiskajām problēmām vai to neesamību. 
To visu mēs pārrunu, lekciju vai semināru laikā iztirzājam 
savā klubiņā, kuru laikā es aicinu klausītāja “neieciklēties” 
uz atsevišķām pazīmēm, bet tvert indivīdu visā tā kopumā. 
Bet tam gan parasti ir vajadzīgas daudz nopietnākas studi-
jas, nekā var piedāvāt klubiņš, kaut gan mēs iespēju robežās 
aicinām uzstāties arī savā specialitātē izcilus vieslektorus. ” 
dziedniece atzīst, ka ļoti svarīgi ir atrast cilvēka slimību un 
neveiksmju cēloni, nevis cīnīties ar simptomiem un sekām. 
Dacesprāt, vēlama ir tradicionālās medicīnas un dziednie-
cības līdzāspastāvēšana.Un pareizākais ir mudināt cietēju 
griezties pie atbilstoša speciālista. 

“...caur sevi pasaulei labāko dāvāt.”

ELEJAS VERONIKA UN 
MEDICĪNAS SPĪDEKĻI

“Man savā laikā tādu 
padomu deva dziednie-
ce Elejas Veronika, iesa-
kot pat konkrētu profesoru, 
kurš savukārt pārsūtīja mani 
pie vēl stiprākiem speciā-
listiem, akadēmiķa Viktora 
Kalnbērza un Jēlas (ASV) uni-
versitātes spīdekļa, ortopēda 
Kristapa Kegi. Tā atkāpās sli-
mība, kuras dēļ vairs nevarē-
ju strādāt augstskolā iegūta-
jā jurista specialitātē, toties 
atklājās izredzes pašai kļūt 
par pašnodarbinātu personī-
gās attīstības konsultanti un 
dziednieci. Zināmā mērā arī skolotāju, 
kas varbūt ir bijis jau sākumā man lik-
teņa nolemts,” Dace te saskata mam-
mas iespaidu, viņa gribējusi, lai meita 
studē filoloģiju, bet viņai tolaik pie 
sirds bijusi mūzika. Toreizējā Ventspils 
Mūzikas vidusskolā izmācījusies par 
kordiriģenti, kādu laiku specialitātē 
strādājusi Piltenē, tad atradusi labāk 
apmaksātu darbu Ventspils tiesā. Sava 
nākamā vīratēva, tolaik izcilā advo-
kāta Vladimira Laksberga ietekmē,  
devusies studēt par juristi. 

“Esmu ideāliste, gribēju cīnīties 
par taisnīgumu pasaulē, bet nepil-
nīgās tiesu sistēmas apstākļos tas 
nešķita reāli. Kādu laiku pastrādāju 
Valsts Ieņēmumu dienestā, kopā ar 
vīru Augustu, meža nozares speciālis-
tu, paspējām izbraukāt Indiju, kuras 
noslēpumainā gudrība mani suģestē-
jusi visu mūžu. 

Neesmu fatāliste, bet kaut kādās 
debesu zīmēs droši vien jau bērnī-
bā bija nolasāms, ka mani piemek-
lēs smaga slimība un ka atradīšu sevī spēku to pārvarēt. Un 
vēl palīdzēt citiem viņu likstās, kas ir tāds kā mazs dopings 
pašapziņai. 

DZEJAS GĒNS SAGLABĀ DĪGTSPĒJU
Atceros, ka sacerēt pantus sāku 1994. gadā, tie parasti 

atnāca pavisam negaidīti un pilnībā gatavi.  Taču ne  vien-
mēr tos pierakstīju, jo attiecībā uz savu toreizējo “daiļra-
di” biju diezgan paškritiska. Pēc kāda laika šo nodarbi vis-
pār atmetu, bet dzeja gēns klusuma periodā bia saglabājis 
dīgtspēju. Mammai atmiņā, ka savā laikā mani, kad vēl pat 
runāt nepratu, viņa, uz rokām šūpinot, nēsājusi gar pilnajiem 
mājas grāmatu plauktiem, lasot Ārijas Elksnes dzeju. Kas 
zina, varbūt tā iekodējās zemapziņā, jo Elksne vēlāk kļuva 
arī par manu mīļāko autori,” Dace sliecas bērnībai “piešaut” 

nedaudz mistikas, jo viņai labā 
atmiņā Spāres barona pils, kurā 
mācījusies līdz pamatskolas beig-
šanai un joprojām ar sirds drebē-
šanu atceras baisos nostāstus par 
pazemes eju, kas pili savienojusi 
ar kapsētu. Toties pils parks bijis tik 
brīnišķīgs, ka par to jau toreiz gri-
bējies runāt dzejā... 

“Ar laiku dzīves un darba pie-
redze kaut kā pašsaprotami sāka 
prasīties izliekama pantos, it īpaši 
laikā, kad apguvu dziedniecību un 
nodibināju klubu “Sievietes dzīves-
ziņa”. Ventspilī un novadā ir spē-
cīgas dzejas tradīcijas, atsaucīga 
publika, turklāt pārliecinājos, ka 
dzeja, tāpat kā mūzika, vārda tiešā 
nozīmē dziedina. Biju negaidīti, bet 
pozitīvi pārsteigta, kad kāda lauku 
sieviņa no Popes  atklāja – viņa ar 
vienu manu dzejoli, līdzīgi kā ar 
lūgšanu, sāk darba dienu un, ik pa 
laikam atkārtots, tas viņu spēcina 
un uzmundrina līdz pat vakaram.

Sadarbojoties ar Ventspils senioru teātra aktieriem un 
režisori Līgu Porieti, dažiem dzejas kolēģiem esam ar dze-
jas uzvedumiem apbraukājuši vairākus pagastus, uzstājušies 
pilsētas galvenajā bibliotēkā, iepriecinājuši Ventspils invalīdu 
biedrības cilvēkus. Var jau būt, ka dzejā vairāk būtu sasnie-
gusi, iegūstot filologa izglītību. Tanī pat laikā savas cilvē-
ciskās būtības atklāsmē sāpēm un pat izmisumam ir bijusi 
noteicoša loma dzīvotgribas un optimisma uzturēšanā: ja pat 
ar stipru gribu likteni tomēr nevar pilnībā pagriezt vēlamajā 
virzienā, tad iespējams taču uzņemt kursu uz citu, ne mazāk 
vērtīgu  mērķi un to sasniegt. Galvenais ir šādos pagriezie-
nos neizbirdināt sadzīves dubļos optimismu un saglabāt paš-
cieņu,” Dace pārliecināta, ka tas viņai izdevies, turklāt vēl 
arī citiem palīdzot meklēt pareizo ceļu un vēlāk uz tā notu-
rēties.  

Dace ar vīru Augustu un dēlu Gunti.

Autorvakarā Kultūras centrā 2015. gadā.

Budistu klosterī Indijā 2007. gadā.
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Atstāt pēdu 
nospiedumus
Nepārprotami viena no pēdējo 
gadu laikā radītajām aktivitātēm 
Ventspils pilsētā ir tā sauktā piekt-
dienas vakara pastaiga, kas nu jau 
notiek divas reizes gadā. Plašs, 
daudzveidīgs, viegls un baudāms 
kultūras un izklaides pasākums, 
kurā Ventspils pilsētas centra ielās 
vakarā iziet simtiem ventspilnieku. 
Tautā ļoti populārs un iemīļots pa-
sākums, kas šopavasar notiks tieši 
šajā sestdienā un šoreiz dots moto 
“Pēdas pilsētā”. 

Š 
ādā simboliskā nozīmē 
domāts pēdu pa pēdai 
izstaigāt pilsētu pa vēstures 
un tradīciju pēdām, izbau-
dot muzikālos nospiedumus 

koncertos, dančos un ballēs, kā arī 
atstājot paši savu pēdu nospiedumus 
mākslas darbos, tā meklējot iespējas 
samazināt ekoloģisko pēdu, bet gal-
venais – izbaudīt satikšanās prieku. 
Tieši tas arī būs viens no galvenajiem 
pastaigas notikumiem, kas risināsies 
Dzirnavu laukumā, kurš šoreiz būs 
atdots bērnu un jauniešu aktivitātēm. 
Kopā ar populārajiem grafiti māksli-
niekiem Daini Rudeni un Ēriku Cauni 
ikviens bērns varēs piedalīties pilsē-
tas atkritumu konteineru apgleznoša-
nā, kuri vakara noslēgumā tiks svinī-
gi nodoti Ventspils Labiekārtošanas 
kombinātam.

Tradīciju pēdu “Kad zāle, bij” zaļā-
ka…” varēs izbaudīt Vecpilsētas tirgū, 
kur varēs pasēst gan pie galda, gan 
izdancoties ar slaveno “Rīgas danču 
klubu” un kapelu Ilgas Reiznieces 
vadībā, bet pēc tam – zaļumballe ar 
“Nakts nektāru”. Savukārt netālu eso-
šais Rātslaukums pārvērtīsies par lie-
lāko ielu kafejnīcu ne tikai Ventspilī 
vien. Tiks pasniegtas “street food”” 
uzkodas un dzērieni, būs arī publis-
kās diskusijas. Laukumā pretī “Kino 
RIO” varēs baudīt no vēsturiska 35 
mm kinolenšu projektora dokumentālu 
kino, kas filmēts Ventspilī, kā arī “Vārnu 
ielas republiku” un “Četrus baltus krek-
lus”. Autoostā pie apgleznotajām kla-
vierēm – kopīga muzikālā vakarēša-
na dziedāt mīļotājiem, darbosies dze-
jas autobuss. Savukārt Lielajā laukumā 
ikviens aicināts uz skaņu pēdas nospie-
dumiem un “Balli zem zvaigznēm”. 
Iesākumā izskanēs Ventspils vokāli ins-
trumentālo ansambļu koncerts un no 
pastaigas dalībniekiem veidots “Vides 
orķestris”, bet noslēgumā – lielā balle 
dažādām gaumēm, kurā spēlēs gan 
Ventspils senioru bigbends, gan Ivo 
Grīsniņs-Grīslis ar grupu. Pilnu prog-
rammu meklē Kultūras centrā afišā, bet 
palaist garām šādu pasākumu vienkār-
ši nedrīkst!

Jādomā, ka arī sporta mīļotājiem ir 
savs viedoklis attiecībā par brīvdienām, 
kas šajā nedēļas nogalē ir īpaši sprai-
gas. Kā dalībniekiem sestdien jādodas 
uz Staldzenes laivu bāzi, kur plkst. 11 
tiks dots starts 39. skrējienam apkārt 
Būšnieku ezeram. Fanotājiem divas 
dienas gaidas spraigas cīņas Latvijas 
pludmales volejbola čempionāta 1. 
psomā un Ventspils BMX kausa izcī-
ņā, bet kā saldais ēdiens – futbo-
la spēle svētdien, kurā FK “Ventspils” 
uzņems pašreizējos čempionus “Riga 
FC”. Piesātināta un daudzveidīga nedē-
ļas nogale, kas noteikti palīdzēs uzlādēt 
baterijas nākamai nedēļai! 

Protams, brīvdienu galvenā aktivitā-
te ir viena – Eiropas Parlamenta vēlēša-
nas. Ej un nobalso! 

VENTSPILS ZVEJNIEKU NEPARASTIE 
LOMI

1911. gada 10. maijā kāds ventspilnieks, 
kurš kavējis laiku ar makšķeri uz dienvi-
du mola, konstatējis, ka uz āķa uzķēries 
kaut kas milzīgs. Pēc ilgāka cīniņa saskrē-
jušo ziņkārīgo ielenkumā virs ūdens parādī-
jusies neredzētu izmēru bute. Kad nu loms 
bija uzdabūts uz mola, savaldīts un izmērīts, 
atklājies, ka butes garums – 24 collas (ap 
0,5 m), platums 12 collas (0,3 m), biezums 
3 collas (7,5 cm). Labs ķēriens – maltīte visai 
ģimenei.

1912. gada jūlijā Liepenes ciema zvej-
nieks Jānis Vinovskis visai netālu no krasta 
izliktajos reņģu tīklos atradis ieķērušos stori. 
Store bijusi apmēram 6 pēdas (1,80 m) gara 
un tik spēcīga, ka tīklus pamatīgi saplosījusi. 
Tomēr zvejniekam izdevies milzeni iedabūt 
laivā un nākamajā dienā nogādāt tirgū. Tur 
to apbrīnojuši simti tirdzinieku, bet pirkt gan 
neviens nav gribējis (vai varējis). Dažas die-
nas vēlāk ne mazāk neparasts loms trāpījies 
zvejniekam Jānim Jansonam Vendzavas val-
gumā – tā sauktā jūras cūka. Šī zivs svērusi 
3 pudus (48 kg) un bijusi 5 pēdas 2 collas 
(1,55 m) gara. Arī tai tirgū netrūcis apbrī-
notāju. Laikam jau abas neparastās zivis no 
zvejniekiem atpirkusi kāda no lielajām vies-
nīcām, kur restorānos apmeklētājiem piedā-
vāja visādas delikateses.

OSTGALA SEPARĀTISTI
Jau agrāk dažādos rakstos par mūsu pilsē-

tas vēsturi esam pieminējuši pagājušā gad-
simta sākumā notikušās diskusijas un pro-
jektus par Ventspils apkārtnes ciemu pie-
vienošanu pilsētai. Šiem projektiem, kam 
sabiedriskā doma pievērsās vairākkārt, bija 
gan dedzīgi piekritēji, gan ne mazāk karsti 
pretinieki. Pilsētas latviešu sociuma absolū-
tais vairākums bija par, jo tas vairotu latvie-
šu tautības vēlētāju skaitu. Šī paša iemesla 
dēļ lielums Ventspils vāciešu, zināms, bija 
pret. Kas attiecas uz pašiem cieminiekiem, 
tad kādai daļai tas patiktu gan – sakārtos, 
kazi, pat izbruģēs ielas, pievilks elektrību, 
apgaismos tumšos stūrus utt. Taču vairums 
pieturējās pie uzskata, ka pilsēta pievieno-
tos ciemus tikai izmantos – nodokļos nau-
diņu gan iekasēs, bet pretī neko nedos. Te 
nu ostgalnieki pēkšņi sasparojās, kaut gan 
Pasaules karš jau, kā saka, klauvēja pie vār-
tiem. 1915. gada 30. martā Sarkanmuižas 
pagasta valdē (jo Ostgals, tāpat citi apkārtē-
jie ciemi skaitījās pie Sarkanmuižas pagas-
ta) sanāca Ostgala namnieku sapulce, lai 
lemtu par iespējamo atdalīšanos no pagas-
ta un… pārtapšanu miestā. Ar šādu nolū-

Trakas lietas reiz notikušas
„Ventspilnieks.lv” iepriekšējos nu-
muros lasāmie mūsu vēstures stāsti 
vēstīja par nopietniem un sarežģī-
tiem laikiem, dramatiskiem notiku-
miem. Tāpēc šoreiz pievēršamies 
aizgājušo gadu jautrākajai pusei.

ku iepriekšējā gadā grupa namnieku jau 
bija iesniegusi lūgumu valdībai, proti, izvei-
dot Ostgalā miesta pārvaldi, piešķirt mies-
ta tiesības un nosaukumu „Nikolajevka” par 
godu „Augstajam Armijas virspavēlniekam”, 
resp. caram Nikolajam II. Par 1915. gada 30. 
marta sapulci laikraksts „Kurzeme” rakstī-
ja: „Ostgalieši vienbalsīgi (izņemot Pēteri 
Knēveli) nolēma lūgt pienācīgā vietā piešķirt 
Ostas galam miesta tiesības, atdalot to no 
Sarkanmuižas pagasta un piešķirot nosauku-
mu „Nikolajevka”. Sastādīta komisija no 10 
locekļiem, kura lai lietu virzītu tālāk.”

Šis Ostgala namnieku pārliekais separā-
tisms iedvesmoja „Kurzemes” žurnālistus 
sacerēt jautru stāstiņu „Jauna pilsēta” un 
ievietot 1. aprīļa numura „Ekstrā telegram-
mās”. Taču nākamajā numurā kāds reāli 
domājošs autors apskatīja „Nikolajevkas 
miesta” praktisko pusi, proti, naudas lietas. 
Ar 2000 rubļiem nodokļu naudas, ko Ostgals 
ik gadus maksāja Sarkanmuižas pagastam, 
miesta budžetam nu nekādi nepietiktu, vaja-
dzētu divtik un vēl mazliet. Vai šie aprēķini 
kaut cik atvēsināja separātistu prātus, nav 
zināms, jo pēc 3 mēnešiem Ventspilī ienā-
ca vācu okupācijas karaspēks. Līdz ar to 
Ostgals tā arī nepārtapa „Nikolajevkā”, un 
labi, ka tā.

TANGO – NEPIEKLĀJĪGA DEJA
1914. gadā Krievijas impērijas „apgais-

mošanas ministrs” (burtiski tulkots no krie-
vu val. – ministr prosveščeņija, mūsdienu 
izpratnē izglītības ministrs) ar „ukazu” aiz-
liedzis skolniekiem un skolniecēm dejot 
tango kā tikumu neveicinošu un nepieklā-
jīgu deju. „Ventspils Apskats” paskaidro: 
„Tango – deja, kura apmēram pirms 1,5 gada 
no Dienvidamerikas atceļoja uz Parizi un 
no turienes īsā laikā kā pēdējs vārds dejas 
mākslā apceļoja visu Eiropu”. 

Nav īsti skaidrs, vai neatkarīgās Latvijas 
starpkaru periodā vidusskolu audzēkņiem 
bija atļauts dejot tango, jo apmeklēt pieau-
gušo ballītes bija noliegts, bet skolas vaka-
ros diez vai spēlēja tango mūziku; katrā ziņā 

striktu aizliegumu lasīt nav gadījies. Toties pēc 
otrreizējās padomju okupācijas pagājušā gad-
simta 40. gadu otrajā pusē tango skolas sarīko-
jumos uz stingrāko noliegts, tāpat kā svings un 
čarlstons („imperialistiskās Amerikas mežoņu 
dejas”). Taču tie pedagogi, kuri gadus 20 vēlāk 
bija spiesti noskatīties, kā skolas ballēs rauj 
vaļā gan tvistu, gan šeiku, droši vien būtu biju-
ši laimīgi, redzam vidusskolniekus rātni dejo-
jam tango.

MOBILAIS 1914. GADĀ?
Tieši pirms 105 gadiem (1914. gada 28. 

maijā) „Ventspils Apskata” slejās ievietota, lūk, 
šāda satriecoša informācija: „Bezdrāts tele-
fons. Kā ziņo franču laikraksts „Le Matin”, tad 
izgājušo ceturtdien „Compagnie Generale de 
Radiotelegraphie” izdarījusi izmēģinājumu tele-
fonēt bez drāts (resp., vada). Parizē uzstādīja 
aparātu fregates kapteins Kolēns, kurš jau pie-
cus gadus strādā ar bezdrāts telefona izgudroša-
nu un papildināšanu. Otrs aparāts bijis uzstādīts 
Vovē, 103 km no Parizes. Izmēģinājumam biju-
ši ļoti labi panākumi. Klausītājs ne tikai skaid-
ri sadzirdējis no avīzes lasītās ziņas, bet arī ļoti 
labi pazinis lasītāju no balss”. Ja ņem vērā, ka 
tolaik „drāts” telefonsakarus uzskatīja par izcilu 
vismodernākās tehnikas sasniegumu, tad ziņa 
patiešām pārsteidz, un prātā neviļus rodas pār-
domas – ja dažus mēnešus vēlāk nebūtu sācies 
karš ar visām izrietošajām sekām, varbūt mobi-
lie tālruņi mūsu sadzīvē būtu ienākuši savu pus-
gadsimtu agrāk… Cilvēki, kuri šajā jomā orien-
tējas labāk, domā, ka kapteiņa Kolēna izgudro-
jums bijis tuvāks rācijai, nekā mūsdienu mobi-
lajam tālrunim. Bet ar visu to…

1972. GADĀ EIROPAS VAIRS NEBŪS!
Šo baiso pareģojumu 1912. gadā izteicis 

Filadelfijas (ASV) augstskolas profesors Alberts 
Noble. „Ventspils Apskats” rakstīja: „Šo profe-
soru atzīst par vienu no zinātnes gaišākiem spī-
dekļiem. Pēc šī zinību vīra pravietojuma vecā un 
nespēcīgā Eiropa taisni pēc 60 gadiem (1972) 
aiziešot bojā no briesmīgas vulkaniskas zemes 
trīces. Jau divus gadsimteņus dabas spēki gata-
vo šo milzu katastrofu. Zem Eiropas zemes garo-
zas atrodas lieliski gaņģi, kuros sakrājas vulka-
niskā materija. No apakšzemes lavas straumes 
spiediena zemes garoza beidzot pārsprāgs, un 
jūra stāsies Eiropas cietzemes vietā. Eiropieši 
darīs labi, ja, šo katastrofu instinktivi sajuzdami, 
izceļos uz Ameriku. Sevišķi tas sakāms par ita-
liešiem, jo Apeninu pussala būs pirmā, kas no 
šīs zemes trīces pazudīs…”

Ja kāds uzņēmīgs pētnieks ķertos pie visu 
apokaliptisko pravietojumu, kas izteikti gadu 
tūkstoša laikā, uzskaitīšanas, pētījuma biezums 
pārsistu visus Ginesa rekordus. Pēdējo 20 gadu 
laikā vien bija paredzēti vismaz 10 daļēji vai 
pilnīgi pasaules gali. Ja 1912. gadā amerikāņu 
„spīdeklis” paredzēja Eiropas uzsprāgšanu, tad 
mūsdienu Krievijas politmistiķi jau gadiem ilgi 
paredz Amerikas uzsprāgšanu dēļ supervulkāna, 
kas slēpjas Jeloustonas nacionālā parka zemes 
dzīlēs. Bet nesprāgst vis! 
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A U N S
Iespējami palieli izdevumi mājas saimniecības vajadzībām, toties 
var rasties idejas, kā ienākumus pavairot. Laiks peļņai un profesio-

nāliem sasniegumiem. Mērķtiecība un neatlaidība dos rezultātus. Tiesa, jāuz-
manās no sasteigtiem lēmumiem – pirms darīt ko radikālu, mierīgi padomā. 
Labs palīgs būs intuīcija. Kādi dzīves plāni var saistīties ar ārzemēm. 

V Ē R  S I S
Mācēsi teju vai ideāli saprasties ar cilvēkiem, būsi šarmants un 
tas palīdzēs atvērt daudzas durvis. Pārsteigsi ar jaunām idejām 

un interesantiem projektiem. Sekmīgi kontakti ar ārzemēm visdažādākajās 
dzīves jomās. Brīvdienās dodieties uz draugu ballīti, tikai atceries, ka pārlieka 
bohēma par labu nenāk. Visu ar mēru!

D V Ī  Ņ I
Derētu kādu brīdi pabūtu vienatnē un sakārtot domas, tādējādi 
radīsies labas idejas un jauni plāni. Augstā līmenī darbosies intuīcija 

un tu diezgan labi orientēsies situācijās un cilvēku nodomos. Svarīgi saprast, 
kurp virzies – it īpaši lietišķajā jomā. Varbūt pienācis laiks nomainīt darbu un 
atrast ekonomiski izdevīgāku piedāvājumu. 

V Ē  Z I S
Enerģija mutuļos, un tu būsi noskaņojies lieliem dzīves plāniem, 
pārmaiņām ikdienas dzīvē, darbā vai biznesā. Vienīgi uzmanīgi 

izvēlies sadarbības partnerus un ieklausies līdzcilvēku ieteikumos. Brīvdienās 
izej sabiedrībā un satiecies ar draugiem. Brīvajiem ļaudīm iespējama intere-
santa iepazīšanās, kas iededz simpātiju dzirkstis.

L A U  V A
Nedēļas nogalē būtu jauki sarīkot radu saietu vai dārza svētkus, 
kur apkārt savējie un dzirkstī pozitīvisms. Brīvajiem ļaudīm labvē-

līgs periods stabilu attiecību veidošanai. Darbā vai biznesā esi atvērts jau-
niem izaicinājumiem, un ne brīdi nešaubies par saviem spēkiem. Tikai neva-
jag plaši stāstīt par saviem plāniem, lai nerodas skauģi.

J A U N A V A
Darbā papildus pienākumi, kas sagādās rūpes. Dari visu mierīgi un, 
ja kaut kas nevirzās uz priekšu, atliec to uz vēlāku laiku. Tapat arī 

esi piesardzīgs ar iesaistīšanos jaunos projektos. Ieklausies intuīcijā, kas ļaus 
atrast pareizākos risinājumus dažādās dzīves situācijās. Jāsargās no stresa un 
sīkiem strīdiem. Iespējamas pārdomas saistībā ar sirdslietām.

S V A  R I
Daudz enerģijas paņems darbs vai bizness. Ja grasies veikt kādas 
pārmaiņas, visu rūpīgi izsver, jo pastāv pārsteidzības riski. Var gadī-

ties, ka ir pagrūti savienot mājas un profesionālos pienākumus, tāpēc jāizvēr-
tē šībrīža prioritātes. Svarīga arī attiecību tēma – iespējami aizraujoši piedzī-
vojumi un iedvesmojošas emocijas.

S K O R  P I  O N S
Pavasarīgais vējš matos un strādāt negribas itin nemaz. Ja ir tāda 
iespēja, tad dodies ceļojumā un baudi dzīvi. Sekmīgs laiks arī ģime-

nes saišu stiprināšanai, mājokļa izdaiļošanai un komunālo jautājumu risinā-
šanai. Darbā šobrīd īpaši panākumi nav gaidāmi. Izdari kārtīgi to, kas jādara, 
un velti vairāk laika sev.

S T R Ē L  N I E K S
Dzīve var piedāvāt jaunus izaicinājumus – esi gatavs pieņemt 
kādu interesantu priekšlikumu profesionālajā jomā. Nešaubies 

un nesvārsties, jo pats taču zini, kādas ir tavas iespējas. Drošajiem pieder 
pasaule! Privātajā dzīvē jāuzņemas atbildība par ģimenes un mājas lietām. 
Brīvo laiku vislabāk pavadīt nesteidzīgā atpūtā.

M E  Ž Ā  Z I S
Kaut arī pārsvarā esi apdomīgs, racionāls un pragmatisks cilvēks, 
šajā periodā iespējams pārāk optimistisks skatījums uz situācijām. 

Ja gatavojies spert kādu izšķirošu soli, tad pārrunā to ar kādu, kura viedoklim 
uzticies. Sekmīgs laiks nopietniem biznesa projektiem. Orientējies uz ilgter-
miņa pasākumiem, kas dos labumu ilgtermiņā.

Ū D E N S  V Ī R S     
Uz taviem pleciem gulsies daudz pienākumu, un tu centīsies tos 
paveikt ar lielu atbildības sajūtu. No spraigā dienu ritma vislabāk 

atpūtīsies ģimenes lokā, valdīs sapratne un mīlestība. Brīvajiem ļaudīm 
iespējama negaidīta iepazīšanās, kas pārvēršas simpātijās. 

Z I  V I S
Interesēs dažādas tēmas, un tu meklēsi atbildes uz jautāju-
miem, kas radīsies cits pēc cita. Ir vērts apmeklēt arī kādu 
semināru vai doties pieredzes apmaiņā. Dienu gaita atkarīga 

no emocijām un garastāvokļa, tāpēc brīvajā laikā dari to, kas vairo opti-
mismu. Uzmanība jāpievērš arī attiecību lauciņam un viedokļu atšķirības 
jāizdiskutē.
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Cilvēka labākais draugs tomēr 
ir suns. Neticiet? Pamēģiniet 
ieslēgt mašīnas bagāžniekā 
sievu un suni. Pēc stundas atve-
riet. Kurš par jums priecāsies?

Sarunājas trīs dāmas.  
Viena saka:
– Mans vīrs ir Strēlnieks, tāpēc 
dzimšanas dienā viņam uzdā-
vināju ieroci – senlaicīgu loku.
– Bet mans vīrs ir Zivs, tāpēc 
uzdāvināju viņam akvāriju.
Trešā dāma, pavisam 
uztraukusies, jautā:
– Un ko lai es dāvinu savam 
vīram, kurš dzimis Vērša zīmē?

– Kāpēc tavu brāli atlai-
da no darba zemūdenē?
– Viņš nespēja tikt vaļā no para-
duma gulēt pie atvērta loga.

Autobusā iekāpj invalīds bez 
kājas. Braucēji tūlīt paslēpjas 
aiz avīžu lapām un izliekas cītīgi 
lasām. Invalīds saka: 
- Es biju karā. Kāju pazaudēju. 
Nekādas reakcijas. Invalīds saka 
jau skaļāk: 
- Karā kāju pazaudēju. 
Autobusā klususms. Invalīds 
iekliedzas: 
- Cilvēki es kāju pazaudēju! 
Kāds braucējs paceļ acis no avī-
zes. 

- Nu ko tu te auro! Tu taču redzi 
– nav te tavas kājas, nav...

Viena draudzene saka otrai:
– Nupat saņēmu SMS: 
“Nakšņoju pie bābām. Mājās 
nebūšu”. Tagad sēžu un 
domāju – vīrs vai dēls?

Advokāts tiesā aizstāvēja ierēdni 
par kukuļņemšanu. 
Viņš spēja pierādīt, ka ierēdnis ir 
tautas kalps un kukulis, kas dots 
kalpam, uzskatāms par dzeram-
naudu, bet par dzeramnaudu 
nav paredzēta kriminālatbildība.

– Mans kaimiņš ir īsts pasa-
ku džins! Tikko attai-
si pudeli – šis jau klāt!

– Saņēmu pensiju, nolēmu aiz-
laist atpūsties, aizbraucu līdz 
lidostai… Cilvēki, jūs nezi-
nāt, kur var atpūsties lidostā?

– Pēc kaislīga, bet īsa romā-
na ar velotrenažieri es atgrie-
zos pie sava bijušā – dīvā-
na! Veca mīlestība nerūs!

Sieviete, stāvot pie drēbēm 
pārblīvēta, atvērta skapja:
– Man nav nekā, ko 
vilkt mugurā!
Vīrietis, skatoties uz pilnu pudeli:

– Te jau nav ko dzert!

Sarunājas divi draugi. 
– Ko nu tāds noskumis? 
– Sieva uzzināja par maniem 
seksuālajiem varoņdarbiem. 
– Sarīkoja skandālu? 
– Vēl sliktāk… Pieprasīja 
atkārtot ar viņu.

Vīrs jautā sievai: 
– Nu, ko teica ārsts? 
– Viņš ieteica atpūtu pie jūras. Uz 
kurieni brauksim? 
– Pie cita ārsta.

Čigānu tiesā par kandžas dzīšā-
nu, čigāns vainu neatzīst. 
Tiesnesis uzstāj, ka čigāna 
mājās atrasts kandžas apa-
rāts, un tādēļ viņš ir vainīgs.
Čigāns prasa, vai tad viņš tikšot 
tiesāts arī par izvarošanu? 
Tiesnesis jautā, vai tad čigāns 
esot kādu arī izvarojis?  
Čigāns: “Izvarojis neesmu, 
bet aparāts taču man ir!”

Students liek eksāmenu fizi-
kā un atbild ļoti vāji. Profesors, 
palīdzēt gribēdams, saka:
– Varbūt zināt vismaz ūdens 
vārīšanās temperatūru?
– Kādā temperatūrā vārās ūdens, 
nezinu, zinu tikai to, ka 40 grā-
dos tas pārvēršas degvīnā.

NO PUBLIKĀCIJAS OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Šā gada maijā sociālajos tīklos tika publicēts video, kurā ticis nofilmēts Ventspils pilsētas teritorijā klaiņojošs 
vilks. Vienlaikus tiek uzdoti arī jautājumi par rīcību, ko darīt šādos gadījumos, tādēļ tika sasaukta Ventspils 
pilsētas domes Medību koordinācijas komisija. Tajā piedalījās speciālisti no Ventspils pašvaldības, Valsts 
meža dienesta, Lauksaimniecības atbalsta dienesta, kā arī mednieki un pārrunāja šīs problēmas risināšanu. 
Medību koordinācijas komisijas laikā komisijas locekļi vienojās par sekojošo:
1. Vilks ir meža dzīvnieks (..);
2. Vilks kā meža dzīvnieks ir uzmanīgs un bailīgs, cilvēkiem pats tas netuvosies un neuzbruks, taču nejauši 
nokļuvis pilsētā, var būt ļoti tramīgs (..);
3. Latvijas valsts ir pasludināta par brīvu zonu no trakumsērgas (..);
4. Ja tiešām šķiet, ka dzīvnieka uzvedība ir aizdomīga, nepieciešams zvanīt Ventspils pilsētas pašvaldības 
policijai (..).
(..) Ventspils pilsētas pašvaldība jau 2016. gadā iesniedza priekšlikumus par izmaiņām Medību likumā (..). 
Zemkopības ministrija sasauca vairākas darba grupas (..), tomēr tālāka virzība likuma grozījumos nenotika, 
un tādēļ šo jautājumu Ventspils pilsētas pašvaldība rosinās atkārtoti.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE. 
Piedāvājam sasaukt nākamo Medību komisijas sēdi pēc tam, kad minētais vilks jau būs aizgājis atpakaļ uz 
mežu. Sēdē pieaicināt arī Zemkopības ministrijas vairāku darba grupu locekļus. Un vienoties par sekojošo:

1. Vilks ir meža dzīvnieks.
2. Vilks ir atpakaļ mežā, jo vairs nav manīts.
3. Izveidot starpinstitucionālu darba grupu, lai pieņemtu vilku uzvedības noteikumus pilsētā.
4. Informēt visus meža dzīvniekus par noteikumu stāšanos spēkā.
5. Paziņot visiem ar trakumsērgu sirgstošiem meža lopiņiem, ka Latvija ir no trakumsērgas brīva valsts.



ОВЕН
Возможны большие расходы на хозяйственные нужды, однако могут 
возникнуть идеи по поводу увеличения дохода. Период професси-
ональных достижений. Целеустремленность и упорство принесут 

результаты. Остерегайтесь принятия поспешных решений. Хорошим совет-
чиком для вас станет интуиция. Возможно, появятся планы, связанные с 
зарубежьем. 

ТЕЛЕЦ
Вы сможете наладить идеальные взаимоотношения с окружающи-
ми, будете наделены шармом, что позволит вам открыть многие 

двери. Вам удастся удивить окружающих новыми идеями и интересными проек-
тами. Успешными будут зарубежные контакты. В выходные стоит отправиться на 
дружескую вечеринку, только помните, что слишком богемная жизнь не пойдет 
вам на пользу. Всего должно быть в меру! 

БЛИЗНЕЦЫ 
Вам стоит некоторое время побыть наедине со своими мыслями и 
привести в порядок свой внутренний мир, вас посетят хорошие идеи, 

зародятся новые планы. Интуиция поможет вам хорошо ориентироваться в 
любых ситуациях. Важно понимать, куда двигаться, особенно в деловой сфере. 
Возможно, пришло время сменить работу и найти более выгодное предложение 
с экономической точки зрения. 

РАК
Энергия бьет ключом, вы настроены на реализацию грандиозных 
планов, перемены в привычном ритме жизни, в том числе, на работе. 

Однако стоит внимательно относиться к выбору партнеров для сотрудничества и 
прислушиваться к советам окружающих. В выходные лучше выйти в общество и 
встретиться с друзьями. Свободных представителей знака может ожидать инте-
ресное знакомство, вспыхнет искорка симпатии. 

ЛЕВ
В конце недели хорошо было бы устроить встречу для родственников 
или пикник в саду, зарядиться хорошим настроением в кругу близких. 

Свободные представители знака смогут сформировать стабильные отношения. 
На работе нужно быть открытым для новых вызовов, не сомневайтесь в своих 
силах. Не следует рассказывать о своих планах, чтобы не нажить завистников. 

ДЕВА
На работе вас ожидают дополнительные обязанности, что потребует от 
вас определенных усилий. Проявите спокойствие, если какие-то планы 

трудно осуществить, отложите их. Будьте осторожны, участие в новых проектах 
лучше тщательно взвесить. Прислушайтесь к интуиции, она позволит вам при-
нять правильное решение в самых разных ситуациях. Берегитесь стресса и мел-
ких ссор. В романтических отношениях – период размышлений. 

ВЕСЫ
Много энергии от вас потребует работа. Если вы планируете какие-ли-
бо изменения, стоит все тщательно взвесить, так как существует риск 

принять поспешное решение. Может оказаться сложно совместить домашние и 
профессиональные обязанности, поэтому необходимо расставить приоритеты. 
Важна тема взаимоотношений – увлекательные приключения и вдохновляющие 
эмоции. 

СКОРПИОН
Весенний ветер треплет волосы, работать совсем не хочется. Если есть 
возможность, отправьтесь в путешествие и наслаждайтесь жизнью. 

Подходящее время для укрепления семейных уз, украшения жилища и решения 
коммунальных вопросов. На работе особенных достижений сейчас ожидать не 
приходится. Сделайте то, что следует, и посвятите больше времени себе.

СТРЕЛЕЦ 
Жизнь полна вызовов – будьте готовы принять интересное предложе-
ние в профессиональной сфере. Не сомневайтесь, ведь вы же сами 

знаете, каковы ваши возможности. Смелость города берет! В личной жизни сле-
дует взять на себя ответственность за семейные дела. Свободное время лучше 
посвятить неспешному отдыху. 

КОЗЕРОГ
Чаще всего вы рациональны и прагматичны, но в этот период возмо-
жен слишком оптимистичный взгляд на происходящее. Если вы гото-

витесь сделать какой-либо решающий шаг, стоит поговорить с кем-то, чьему мне-
нию вы доверяете. Успешное время для новых бизнес-проектов. Ориентируйтесь 
на мероприятия, которые принесут долгосрочную пользу. 

ВОДОЛЕЙ  
На ваши плечи будет возложено много обязанностей, и вы постарае-
тесь справиться с ними со всей ответственностью. От напряженного 

ритма будней лучше всего отдохнуть в кругу семьи, где будет царить взаимопони-
мание и умиротворенность. Свободные представители знака могут познакомить-
ся с человеком, который вызовет симпатию. 

РЫБЫ
Вас будут интересовать самые разные темы, вы станете искать 
ответы на вопросы, которые будут возникать один за другим. Стоит 

посетить какой-нибудь семинар или отправиться в поездку по обмену опытом. 
Ход событий зависит от эмоций и настроения, поэтому в свободное время стоит 
делать то, что преумножает оптимизм. Внимание стоит обратить на сферу взаи-
моотношений, вопросы, вызывающие разногласия, нужно обсудить.
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Девушка за рулем сбила мужика на мотоцикле. 
Пострадавший встает и говорит прохожему: 
- Вы будите моим свидетелем? 
- Ну, я бы не рекомендовал вам вступать в 
брак после этого тесного знакомства.

- Как Вы относитесь к здоровому образу жизни? 
- Хожу курить в сквер. Там воздух чище.

- Сколько я зарезал, сколько перерезал, сколько 
душ я загубил! 
- Не казните себя, профессор, мно-
гие хирурги прошли через это.

- Ну что, мужики, по 50?! 
- Не-е, сегодня помоложе возьмем!

- Слыш, а Илон Маск, это кто? 
- Это инженер! 
- Чё, прям как наш Васька-то? 
- Не, Васька – старший инженер!

- Понимаете, Абрам, если вам налили чай доверху, 
то это не от щедрости..., нет... 
- А от чего? 
- А чтобы вы не смогли положить туда сахар...

- Дайте две маленькие бутылки водки. 
- Возьми одну большую – дешевле будет! 
- Нет, две маленькие. 
- Ну, почему?! 
- Ладно, давай одну большую... И две маленькие!

Ночь, звонок в скорую. 
- Алло, алло! Здравствуйте! Человеку срочно нужна 
помощь, на грани смерти! 
- Здравствуйте. Докажите, что вы не робот.

- Мы забираем вашу стиральную машину в ремонт!  
- Мама, за тобой пришли!

Мужик приходит к гадалке. Та смотрит на его 
ладонь: 
- Какой ужас! Ваша жена умрет через два дня! 
- Да это-то я и без вас знаю. 
Главное – меня-то поймают?

- Будь вечно болен, всяк сюда входящий.  
- Простите, вы что-то сказали?  
- Я говорю: «Добро пожаловать в 
нашу платную клинику!».
 
Бракоразводный процесс. Мужа спрашивают: 
- А какова причина вашего развода? 
- У нас разные интересы. Она интересу-
ется мужчинами, а я женщинами!
Жена чиновника стала успешной бизнесвумен и 
миллиардершей. 
Сын — вице-президентом госкорпорации, дочь — 
главой крупного фонда. 
А чиновник так и сидит на своей копеечной казён-
ной зарплате. Жалкий неудачник, позор семьи.

В аптеке: 
- Есть ли у вас что-нибудь для седых волос? 
- Глубокое уважение...

Человек стоит перед лотком продавца лотерейных 
билетов. 
- Значит, вы говорите, что я могу выиграть сто 
тысяч? 
- Разумеется. 
- А когда состоится тираж? 
- В следующую среду. 
- Не подходит: деньги мне нужны к этой субботе.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПУБЛИКАЦИИ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
В мае этого года в социальных сетях было опубликовано видео, где был снят бродивший по территории города 
волк. Одновременно были также заданы вопросы о действиях, что делать в таких случаях, поэтому была созва-
на координационная комиссия по охоте Вентспилсской городской думы.  В ней приняли участие специалисты 
Вентспилсского самоуправления, Государственной службы леса, Службы поддержки села, а также охотники, на 
заседании комиссии обсуждались возможные решения этой проблемы. Во время заседания координационной 
комиссии по охоте члены комиссии договорились о следующем:
1. Волк – лесное животное (..);
2. Волк как лесное животное внимателен и боязлив, к людям он сам приближаться не будет и не нападёт, но 
случайно оказавшись в городе, может быть очень пуглив (..);
3. Латвийское государство объявлено свободной зоной от бешенства (..);
4. Если поведение животного действительно кажется подозрительным, необходимо звонить в Полицию самоу-
правления города Вентспилса (..).
(..) Самоуправление города Вентспилса ещё в 2016 году подало предложения об изменениях в Законе об охоте 
(..). Министерство земледелия созвало несколько рабочих групп (..), однако дальнейшего продвижения к изме-
нению закона не произошло, и поэтому этот вопрос самоуправление города Вентспилса поднимет повторно. 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Мы предлагаем созвать следующее заседание комиссии по охоте после того, как упомянутый волк уже уйдёт 
обратно в лес. К участию в заседании пригласить и членов нескольких рабочих групп Министерства земледе-
лия. И договориться о следующем:  
1. Волк – лесное животное.
2. Волк вернулся в лес, так как его больше не видели. 
3. Создать межинституционную рабочую группу, чтобы принять правила поведения волков в городе. 
4. Проинформировать всех лесных животных о вступлении в силу правил. 
5. Сообщить всем лесным животным, больным бешенством, что Латвия является государством, свободным от 
бешенства.  
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Закон успешной жизни вечен, как сама жизнь, –  женщина 
чувствует себя счастливой, если она может сделать счаст-
ливой свою семью (во всех отношениях).  По её мнению, 
неправильно, что в последнее время в обществе исчезает 
равновесие, что женщина делает то, что должен делать муж-
чина, и наоборот.   

«Женщина должна быть хранительницей и держательни-
цей очага, хорошей женой и матерью – и не только для своих 
детей, но в известном смысле и для своего мужа», – Даце не 
боится быть непопулярной в глазах масс, провозглашающих 
тотальное равноправие.  

МУДРОСТЬ ПРЕДКОВ ДЛЯ САМООРГАНИЗАЦИИ 
Руководство женским клубом – это моё пожертвование 

обществу. Возможно, звучит очень громко и патетически, но 
я чувствую себя в долгу у мира за те знания, накопленные за 
сотни и тысячи лет в разных странах и разными народами, 
которые я использую, чтобы привести в порядок свою духов-
ную стойкость и особенно – физическое здоровье.  Когда это 
путём упорной работы и эмоциональных усилий в течение 
нескольких лет произошло, я почувствовала обязанность – 
передать свой опыт и знания дальше. Радостно видеть, что 
это нужно и становится практически полезным другим», – 
признаёт Даце и рассказывает, что уже примерно полтора 
десятка лет занимается целительством. Этому она училась в 
школе целителей “DVS Uranija” в Риге, где осваивала не толь-
ко астрологию, нумерологию, эзотерику, физиогномику, но и 
изучала дайны и закодированную в ведах мудрость самых 
древних священных писаний, стала Мастером Рэйки и Цигун, 
а после окончания стала одним из преподавателей этого учеб-
ного заведения. В настоящее время самосовершенствова-
ние продолжается заочно в Институте космозофии «Связь», 
где она углубленно изучает астропсихологию, эзотерическую 
философию, ароматерапию, массаж и другие премудрости.   

ЗЕМЛЯ ОТРАЖАЕТ ПРОЦЕССЫ ВСЕЛЕННОЙ 
«Звучит довольно сложно, но суть очень проста, и я ста-

раюсь это как практическую проверку и использование доне-
сти до слушательниц клуба “Sieviešu dzīvesziņas” на заня-
тиях клуба.  Скептикам напоминаю, что никто ведь не оспа-
ривает влияние нашего ближайшего соседа Луны на про-
цессы, которые происходят на Земле. От её фаз зависят 
приливы и отливы океанов, процессы плодородия земли и 
людей, физическое и духовное здоровье людей. Но столь 
же большое воздействие имеют более далёкие небесные 
тела, их взаимное расположение, которое не столь очевидно 
и его можно заметить только в течение длительного перио-
да. Светлые умы человечества давно обнаружили, что всё, 
что происходит на небесах, в своём роде повторяется на 
земле. Важно знать процессы Космоса, чтобы уже заблаго-
временно подготовится к вызываемому ими воздействию на 
землю и в отношениях государств, на общественную и лич-
ную жизнь. Ситуация во Вселенной в настоящий момент для 
Земли неблагоприятная, мы находимся в так называемом 
веке божества Кали (тьмы и грязи), но лучше ведь это осоз-
навать и пытаться избежать несчастий, пока они не пришли», 
– Даце рассказывает, что трудно осознаваемые человеком 
процессы передачи космической энергии проявляются в при-
роде и обществе, если только достаточно открыт и нацелен 
на познание разум. 

«НЕ ЗАЦИКЛИВАТЬСЯ» НА ВНЕШНИХ ПРИЗНАКАХ  
«Возможно, эти качества можно унаследовать, так как, 

например, моя прабабушка по материнской линии в своё 
время в Латгалии была выдающейся колдуньей или знахар-
кой и могла помочь и измученным болезнью людям и живот-
ным: ей знания о космических процессах, возможно, заменя-
ла отличная интуиция», – Даце не сомневается, что способ-
ности целителя есть у каждого человека, другое дело, будет 
ли он их осознавать и использовать.  

«Например, приложив руку к чувствительному месту, боли 
могут пройти. Человек даже не осознаёт, что на ладони есть 
точки, через которые течёт исцеляющая энергия из космо-
са.  В “DVS Uranija” в своё время учили, что целитель – это, 
во-первых, очень наблюдательный человек с большим бага-
жом знаний. Он по цвету глаз человека, по форме ушей и 
носа, по цвету волос, очертаниям тела может прочесть почти 
полную информацию о его физическом и душевном здоро-
вье, о его наклонностях.  Некоторые, в том числе и я, видят 
ауру человека, которая даёт ещё более полное представле-
ние о его психологических проблемах или их отсутствии. Всё 
это мы подробно обсуждаем во время дискуссий, лекций и 
семинаров в нашем клубе, во время которых я прошу слу-
шателей «не зацикливаться» на отдельных признаках, а рас-
сматривать личность в целом. Хотя для этого нужна гораздо 
более серьёзная учёба, чем может предложить клуб, но мы 
по мере возможностей просим выступить у нас и профессио-
нальных в своей специальности приезжих лекторов», – цели-
тельница признаёт, что очень важно найти болезнь человека 
и причину его неудач, а не бороться с симптомами и послед-
ствиями. С точки зрения Даце, желательно сосуществование 
традиционной медицины и целительства. И самое правиль-
ное – это побудить страдалица обратиться к соответствую-
щему специалисту.  

Жизненная мудрость поэтессы и целительницы 

ВЕРОНИКА ИЗ ЭЛЕИ  
И ЗВЁЗДЫ МЕДИЦИНЫ 

«В своё время мне такой 
совет дала целительница 
Вероника из Элеи, пореко-
мендовав даже конкретно-
го профессора, который, 
в свою очередь, направил 
меня к ещё более сильным 
специалистам, к академику 
Виктору Калнберзу и звез-
де Йельского университета 
(США), ортопеду Кристапу 
Кеге. Так отступила болезнь, 
из-за которой я больше не 
могла работать в высшем 
учебном заведении по полу-
ченной специальности юри-
ста, зато появилась возмож-
ность стать самозанятым лицом и кон-
сультантом личного развития и цели-
тельницей. В известной степени и учи-
тельницей, что тоже, возможно, было 
уже решено в моей судьбе», – здесь 
Даце усматривает мамино влияние, 
она хотела, чтобы дочь изучала фило-
логию, но ей в то время нравилась 
музыка. В тогдашней Вентспилсской 
музыкальной средней школе я выучи-
лась на хорового дирижёра, какое-то 
время работала по специальности в 
Пилтене, затем нашла лучше опла-
чиваемую работу в Вентспилсском 
суде.  Под влиянием своего свёкра, 
выдающегося адвоката Владимира 
Лаксбергса, отправилась изучать 
юриспруденцию.   

«Я – идеалист, хотела бороться за 
справедливость во всем мире, но в 
условиях несовершенной судебной 
системы это казалось нереальным. 
Какое-то время проработала в Службе 
государственных доходов, вместе с 
мужем Аугустом, специалистом в лес-
ной отрасли, успели изъездить Индию, 
таинственная мудрость которой меня 
суггестировала всю жизнь.  

Я не фаталист, но по некоторым небесным знамениям, 
наверное, уже в детстве можно было прочесть, что меня 
ждёт тяжёлая болезнь и что найду в себе силы её преодо-
леть. И ещё помогать другим в их судьбе, что является для 
моего самосознания небольшим допингом. 

ПОЭТИЧЕСКИЙ ГЕН СОХРАНЯЕТ ВСХОЖЕСТЬ 
«Помню, что сочинять стихи начала в 1994 году, она обыч-

но приходили совсем неожиданно и абсолютно готовые. Но 
я не всегда их записывала, потому что в отношении своего 
тогдашнего «творчества» была достаточно самокритична.  
Через какое-то время я совсем забросила это занятие, но 
поэтический ген в этот период тишины сохранил свою всхо-
жесть.  Мама вспоминает, что в своё время, когда я ещё и 
говорить не умела, она качала меня на руках, носила вдоль 
полных книг полок и читала стихи Арии Элксне. Кто знает, 
возможно, эти стихи закодировались в моём подсознании, 
потому что Элксне позднее стала моим любимым авто-

ром», – Даце пытается добавить 
к детским воспоминаниям немного 
мистики, так как ей хорошо запом-
нился Спарский замок барона, где 
она училась до окончания основ-
ной школы и по-прежнему с дро-
жью в сердце вспоминает страш-
ные рассказы о подземном ходе, 
который соединял замок с клад-
бищем.  Зато замковый парк был 
настолько чудесным, что о нём 
уже в то время хотелось говорить 
стихами… 

 «Со временем жизненный и тру-
довой опыт, как само собой разуме-
ющееся, стал проситься, чтобы его 
выразить в стихотворных строчках, 
особенно в то время, когда я освои-
ла целительство и создала женский 
клуб.  В Вентспилсе и крае очень 
сильны поэтические традиции, отзы-
вчивая публика, к тому же я убежде-
на, что поэзия, как и музыка, в пря-
мом смысле слова исцеляет.  Была 
неожиданно, но приятно удивлена, 
когда одна женщина из Попе мне 
рассказала, что она с одним моим 
стихотворением, подобно молитве, 

начинает рабочий день и время от времени повторяет его, это 
делает её сильней и подбадривает до вечера.  

 В сотрудничестве с ведущими актёрами Вентспилсского 
театра сениоров и режиссёром Лигой Пориете, с некото-
рыми из моих коллег по поэтическому цеху с поэтически-
ми представлениями объездили несколько волостей, высту-
пали в главной библиотеке города, радовали людей из 
Вентспилсского общества инвалидов. Возможно, я достигла 
бы большего в поэзии, получив образование филолога. В 
то же время, в раскрытии моей человеческой натуры боль и 
даже отчаяние сыграли решающую роль в поддержании жиз-
нелюбия и оптимизма: если даже с сильной волей нельзя 
полностью перевернуть судьбу в желаемом направлении, то 
можно взять курс на другую, не менее ценную цель, и достичь 
её.  Главное – в этих бытовых проблемах не растерять опти-
мизма и сохранить самоуважение», – Даце уверена, что это у 
неё получилось, к тому же она ещё и другим помогает искать 
правильный путь и позднее придерживаться его. 

1.bilde

2.bilde
Даце с мужем Аугустом 
и сыном Гунтисом.  

3.bilde un 5.bilde
 

4.bilde

6.bilde
Зимние радости в Сталдзене.

Даце с мужем Аугустом и сыном Гунтисом. 

На авторском вечере в Культурном центре в 2015 году.

В буддистском монастыре в Индии  
в 2007 году. 
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Очевидно, что одно из созданных в 
последние годы видов занятий в горо-
де Вентспилсе – это так называемая 
пятничная вечерняя прогулка, которая 
проводится уже два раза в год. Широко 
посещаемое, разнообразное, лёгкое 
культурно-развлекательное мероприя-
тие, во время которого на централь-
ные улицы города Вентспилса вечером 
выходят сотни вентспилчан. В народе 
это очень популярное и полюбившее-
ся мероприятие, которое этой весной 
пройдёт именно в эту субботу. На этот 
раз под девизом «Следы в городе».  

В таком символическом смыс-
ле подразумевается шаг за 
шагом пройтись по городу по 
следам его истории и тради-
ций, наслаждаясь музыкаль-

ными «отпечатками» на концертах, на 
танцах и вечерах, а также оставляя свои 
собственные следы на произведениях 
искусства, таким образом искать возмож-
ности уменьшить экологический след, но 
главное – насладиться радостью встре-
чи. Именно это и будет одним из глав-
ных событий прогулки на Мельничной 
площади, которая на сей раз будет отда-
на детским и молодёжным мероприя-
тиям. Вместе с популярными художни-
ками граффити Дайнисом Руденисом 
и Эриком Цауне каждый ребёнок смо-
жет принять участие в росписи город-
ских контейнеров для отходов, которые в 
заключение вечера будут торжественно 
переданы Вентспилсскому комбинату по 
благоустройству. 

Традицией следов «Когда трава была 
зеленее…» можно будет насладиться на 
рынке Старого города, где можно будет 
присесть за столик, вдоволь натанцевать-
ся с известным коллективом «Rīgas danču 
klubs» и под руководством капеллы Илги 
Рейзниеце, а потом – бал под открытым 
небом с участием группы «Nakts nektārs». 
В свою очередь находящаяся недалеко 
Ратушная площадь превратится в самое 
большое уличное кафе, и не только в 
Вентспилсе. Будут подаваться закуски и 
напитки «street food», а также проводить-
ся публичные дискуссии. На площади, 
напротив «Kino RIO» можно будет посмо-
треть исторический документальный 
кинофильм на 35-миллиметровой кино-
плёнке, который снимался в Вентспилсе, 
а также «Республику Вороньей улицы» и 
«Четыре белые рубашки». На автовокза-
ле, у расписанного пианино – совмест-
ная музыкальная вечеринка для любите-
лей пения, будет также работать поэти-
ческий автобус. В свою очередь на пло-
щади Лиелайс лаукумс всех приглашают 
на музыкальные отпечатки следов и на 
«Бал под звёздами». Вначале прозвучит 
концерт вентспилсских вокально-инстру-
ментальных ансамблей, из участников 
прогулки будет создан «Оркестр среды», 
а в заключение – большой бал на разные 
вкусы, где будет играть и Вентспилсский 
биг-бенд сениоров, и Иво Грисниньш-
Грислис с группой. Полную программу 
ищите на афише в Культурном центре, а 
пропустить мимо такое мероприятие про-
сто нельзя! 

Думается, что и у любителей спорта 
есть свои планы на эти выходные, кото-
рые в конце этой недели будут особен-
но напряженными. В субботу участники 
должны отправляться на Сталдзенскую 
лодочную базу, где в 11 часов будет 
дан старт 39-му забегу вокруг озера 
Бушниеку. Фанатов в течение двух дней 
ждёт упорная борьба на 1-м этапе чем-
пионата Латвии на пляжному волейболу 
и розыгрыш кубка Вентспилса BMX, ну а 
на сладкое – в воскресенье футбольная 
игра, где ФК «Вентспилс» примет нынеш-
них чемпионов «Riga FC». Насыщенный 
и многообразный конец недели, который 
определенно поможет зарядить батарей-
ки на следующую неделю! 

Конечно, главное мероприятие – это 
выборы в Европейский Парламент. Иди и 
проголосуй! 

Оставить 
отпечатки ног 

НЕОБЫЧНЫЕ УЛОВЫ  
ВЕНТСПИЛССКИХ РЫБАКОВ 

10 мая 1911 года некий вентспилчанин, 
который проводил время на Южном моле, 
констатировал, что на крючок попалось что-
то огромное. После длительной борьбы 
в окружении зевак мужчина вытащил на 
поверхность камбалу невероятных разме-
ров. Когда улов удалось вытащить на мол, 
утихомирить и измерить, обнаружилось, 
что длина камбалы – 24 дюйма (около 0,5 
м), ширина 12 дюймов (0,3 м), толщина 3 
дюйма (7,5 см). Хороший улов – обед для 
всей семьи. 

В июле 1912 года в селе Лиепенес рыбак 
Янис Виновскис в установленных совсем 
недалеко от берега сетях для салаки нашел 
запутавшегося осетра. Осетр был примерно 
6 футов длиной (1,80 м) и такой сильный, 
что сильно повредил сети. Однако рыба-
ку удалось поместить громадную рыбу в 
лодку и на следующий день доставить на 
рынок. Там им восхищались сотни покупа-
телей, но приобрести никто не захотел (или 
не смог). Несколькими днями позднее не 
менее удивительный улов попался рыбаку 
Янису Янсонсу – так называемая морская 
свинья. Она весила 3 пуда (48 кг), а длина 
ее составляла 5 футов и 2 дюйма (1,55 м). 
На рынке она также вызвала большой инте-
рес. Наверное, обе необычные рыбы были 
куплены у рыбаков одной из крупных гости-
ниц, где в ресторанах посетителям предла-
гали различные деликатесы. 

СЕПАРАТИСТЫ ОСТГАЛСА 
Ранее мы уже упоминали о проходив-

ших в начале прошлого века дискуссиях и 
проектах присоединения окрестных посел-
ков к Вентспилсу. У этих проектов, к кото-
рым общественная мысль обращалась не 
единожды, были как страстные сторонни-
ки, так и не менее активные противники. 
Абсолютное большинство среди городских 
латышей были «за», поскольку это увели-
чило бы число латышских избирателей. 
По этой же причине вентспилсские немцы 
были «против». Что касается самих сель-
чан, то какой-то части это понравилось 
бы – дескать, приведут в порядок, даже 
вымостят улицы, проведут электричество, 
станут освещенными темные углы и т. п. 
Однако большинство придерживались мне-
ния, что город лишь будет использовать 
присоединенные села – налоги будет взи-
мать, а взамен ничего не даст. И тут жители 
Остгалса проявили характер, несмотря на 
то, что Мировая война, как говорится, стуча-
ла в дверь. 30 марта 1915 года в правлении 
Сарканмуйжской волости (так как Остгалс, 
а также другие окрестные селения отно-
сились к Сарканмуйжской волости) собра-
лись на собрание бюргеров Остгалса, чтобы 
принять решение о возможном отделении 
от волости и о преобразовании в посе-
лок. В прошлом году группа бюргеров уже 
подавала подобную просьбу в правитель-
ство, а именно, создать управление поселка 
Остгалс, присвоить права поселка и назва-
ние «Николаевка» в честь царя Николая 
II. О собрании 30 марта 1915 года в газете 
«Курземе» сказано: «Остгальцы единоглас-
но (за исключением Петериса Кневелиса) 
решили просить присвоить Остгалсу права 
поселка, отделив его от Сарканмуйжской 
волости и дав название «Николаевка». 
Составлена комиссия из 10 членов, чтобы 
дело продвигалось дальше». 

Этот чрезмерный сепаратизм бюргеров 
Остгалса вдохновил журналистов «Курземе» 
на сочинение веселого рассказика «Новый 
город», который был помещен в первом 
апрельском номере «Ekstrā telegrammas». 
Однако в следующем номере некий праг-

Безумные вещи, которые 
происходили когда-то
В прежних номерах «Ventspilnieks.lv» 
мы обращались к серьезным и непро-
стым временам нашей истории, драма-
тическим событиям, поэтому на сей раз 
расскажем о более радостной стороне 
минувших лет. 

матичный автор рассмотрел практическую 
сторону появления «поселка Николаевка», 
то есть финансовый вопрос. 2000 рублей 
налогов, которые Остгалс ежегодно платил 
Сарканмуйжской волости, бюджету поселка 
никак не хватило бы, нужно было бы в два 
раза больше и еще немного. Остудили ли 
эти расчеты пыл сепаратистов, неизвест-
но, так как через три месяца в Вентспилс 
вошли немецкие оккупационные войска. В 
связи с этим Остгалс так и не превратился в 
Николаевку, и хорошо. 

ТАНГО – НЕПРИЛИЧНЫЙ ТАНЕЦ
В 1914 году министр просвещения 

Российской империи своим указом запре-
тил школьникам танцевать танго как непри-
личный танец. «Вентспилс Апскатс» поясня-
ет: «Танго – танец, который приблизитель-
но полтора года назад из Южной Америки 
перекочевал в Париж, откуда за короткий 
период как последнее слово в искусстве 
танца распространился во всей Европе». 

Непонятно, было ли разрешено учащим-
ся средних школ в независимой Латвии в 
период между войнами танцевать танго, так 
как посещать вечеринки для взрослых не 
дозволялось, а на школьных вечерах вряд 
ли исполняли танго; в любом случае, о стро-
гом запрете читать не приходилось. Однако 
после повторной, советской оккупации во 
второй половине 40-х гг. прошлого века 
танго на школьных вечерах строго запреще-
но, как свинг и чарльстон («танцы дикарей 
империалистической Америки»). Однако те 
педагоги, которым 20 годами позднее при-
ходилось наблюдать, как на школьных вече-
рах молодежь танцует твист и шейк, навер-
ное, были бы счастливы, видя, как школьни-
ки спокойно танцуют танго. 

МОБИЛЬНЫЙ В 1914 ГОДУ?
Ровно 105 лет назад (28 мая 1914 года) 

на полосах «Вентспилс Апскатс» появи-
лась вот такая потрясающая информа-
ция: «Беспроводной телефон. Kак сооб-
щает французская газета „Le Matin”, в про-
шлый четверг «Compagnie Generale de 
Radiotelegraphie» предприняла попытку 
телефонировать без провода. В Париже 
установил аппарат капитан фрегата Коле, 
который уже пять лет работает над изобре-
тением беспроводного телефона. Второй 
аппарат был установлен в Бове, в 103 

км от Парижа. Испытания принесли очень 
хорошие результаты. Слушатель не толь-
ко четко слышал чтение новостей, опу-
бликованных в газете, но и очень хоро-
шо узнал голос читавшего». Если учиты-
вать, что «проводную» телефонную связь 
тогда считали выдающимся современным 
достижением техники, то новость по-насто-
ящему поражает, и закрадывается мысль: 
если бы через несколько месяцев не нача-
лась война со всеми вытекающими послед-
ствиями, возможно, мобильные телефоны 
вошли бы в нашу жизнь на полвека рань-
ше… Люди, которые разбираются в данной 
сфере, полагают, что изобретение капитана 
Коле было ближе рации, чем современному 
мобильному телефону, но тем не менее… 

В 1972 ГОДУ ЕВРОПЫ
БОЛЬШЕ НЕ БУДЕТ! 

Это страшное предсказание в 1912 
году высказал профессор Высшей школы 
Филадельфии (США) Альберт Нобле. 
«Вентспилс Апскатс» писала: «Этого про-
фессора признают одним из светил науки. 
По его предсказанию, старая и слабая 
Европа ровно через 60 лет (в 1972 г.) 
погибнет от ужасного вулканического зем-
летрясения. Уже две сотни лет силы при-
роды готовят эту огромную катастрофу. 
Вулканическая материя скапливается под 
земной корой. Под напором лавы земная 
кора наконец взорвется, и море появится в 
Европе на месте суши. Европейцы поступят 
правильно, если, предчувствуя катастрофу, 
переберутся в Америку. Особенно это каса-
ется итальянцев, так как Апеннинский полу-
остров будет первым, что исчезнет в резуль-
тате землетрясения…» 

Если бы кто-то взялся исследовать и 
подсчитать все апокалиптические предска-
зания, которые делались в течение тыся-
челетия, толщина исследования превзош-
ла бы Книгу рекордов Гиннесса. Только 
за последние 20 лет было предсказано по 
меньшей мере 10 частичных или полных 
концов света. Если в 1912 году американ-
ский «светило» предрекал, что Европа взор-
вется, то современные российские поли-
тические мистики годами предсказывают, 
что Америка взорвется из-за супервулка-
на, который прячется в недрах земли в 
Йеллоустонском национальном парке. И 
все не взрывается! 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight. lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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Президента государства 
надеются избрать уже в мае 
Президиум Сейма и фракционный совет 
решили не менять дату выборов президен-
та страны – существует большая вероят-
ность, что новый глава государства будет 
избран 29 мая. Оппозиционный СЗК жела-
ет замедлить процесс, так как убежден, 
что, благодаря усилиям партии, удастся 
добиться того, чтобы не был избран кан-
дидат от коалиции Эгилс Левитс. 

Борданс желает отстранить 
от должности генерального 
прокурора 
Министр юстиции Янис Борданс внес 
в коалицию предложение оценить соот-
ветствие генерального прокурора Эрика 
Калнмейерса занимаемой должности. 
Министр признал, что коллеги проявля-
ют осторожность в этом вопросе, однако 
партнеры не выразили Э. Калнмейерсу 
поддержки как успешному прокурору и 
профессионалу, способному обеспечить 
в Латвии соблюдение правовых норм. 

Во время внутреннего аудита 
«ЛДз» будут оценены все 
договоры 
Совет АО «Латвияс Дзелзцельш» пока 
не будет принимать решение по вопро-
су об отстранении от занимаемой долж-
ности председателя правления Эдвинса 
Берзиньша и двух членов правления – 
Айварса Стракши и Айниса Стурманиса. 
Принято решение начать функциональ-
ный аудит, оценив модель управления 
предприятием и необходимость совета 
президентов. Сейчас проводится неза-
висимый аудит, в ходе которого оценива-
ются все договоры о спонсорстве, кото-
рые бросили большую тень подозрений в 
отношении коррупционных схем. 

«Пасажиеру вилциенс»  
скоро придет конец 
Результаты реализованной AО 
«Пасажиеру вилциенс» закупки электропо-
ездов, в которой вновь победителем оказа-
лась «Škoda», заставляет думать о ради-
кальных действиях – ликвидации пред-
приятия, считает министр Талис Линкайтс. 
Длительная неспособность справиться 
с процессом конкурса ставит под угрозу 
возможность при закупке электропоездов 
использовать средства фондов ЕС.  

Заказаны противотанковые 
боеприпасы за 4 млн евро 
Министерство обороны заказало боепри-
пасы для противотанкового оружия на 
сумму 4 млн евро, что позволит укрепить 
боеспособность Национальных воору-
женных сил и обеспечить процесс обуче-
ния. Первые поставки боеприпасов пла-
нируются уже в этом году. 

Профессию учителя можно 
будет освоить за год 
Уже в 2020 году может быть введен 
новый подход в области привлечения 
в школу педагогов – человеку, кото-
рый получил высшее образование в 
какой-либо сфере и понял, что желает 
стать учителем, потребуется всего год, 
чтобы дополнительно получить педа-
гогическую квалификацию. Новую про-
грамму планируется реализовать в трех 
ВУЗах – Латвийском, Лиепайском и 
Даугавпилсском университетах. 

Информируют о кандидате на 
должность ректора ЛУ 
Латвийский университет получил от 
осведомителя информацию о нару-
шении этики в академической работе 
декана факультета Бизнеса, управле-
ния и экономики, профессора Гундарса 
Берзиньша. ЛУ вынужден серьезно отре-
агировать и проверить упомянутую в 
заявлении информацию. Г. Берзиньш 
является одним из двух кандидатов 
на должность ректора ЛУ и конкурен-
том нынешнего руководителя ВУЗа 
Индрикиса Муйжниекса. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

«По моему мнению, это вопиющая неком-
петентность, которая свидетельствует о 
том, что редактор газеты не знакома ни 
с «Законом о прессе и других средствах 
массовой информации», ни с другими 
нормативными актами, регламентирую-
щими соответствующую сферу», – доба-
вил Э. Пуле. 

Суд поручил Мертене извиниться перед 
Пуле за упомянутые в статье утвержде-
ния, связанные с ним, а также покрыть 
судебные издержки и выплатить ему ком-
пенсацию за моральный ущерб в разме-
ре 500 евро.

Суд также отметил, что Мертене как 
работнику медийной отрасли следова-
ло оценить потенциальные последствия 
перед тем, как посылать письмо в Pietiek.
com, который известен публикациями 
скандального характера. 

Редактор «Вентас 
Балсс» наказана за 
распространение 
ложной информации 
 Окончание. Начало на 1 стр.

Одно из достоинств Вентспилса – пляж на 
берегу моря, на котором уже более 20 лет 
подряд развевается Голубой флаг – свиде-
тельство того, что пляж чист и безопасен. 
К слову, Вентспилс был первым пляжем 
в Латвии, который удостоился этой чести 
и выполнил целый ряд необходимых для 
этого критериев. 

Как узнать, когда разрешено купаться?

И менно аспект безопасности – 
один из основных факторов, 
установленных в качестве крите-
риев квалификации. В этом году 
на пляже Голубого флага – на 

участке, где находятся кабины спасательной 
службы – будут применяться новые знаки без-
опасности. Теперь это будут не только знаки 
у выхода с пляжа, а конкретные флаги раз-
личных цветовых комбинаций. Цвета всего 
два, но комбинации запомнить сложно. Как 
же вентспилчанину понять, какой флаг гово-
рит о том, что купаться разрешено, а какой 
оповещает о том, что это опасно? Конечно, 
разумный вентспилчанин и, наверное, боль-
шая часть гостей поймут, взглянув на море. И 
тем не менее, чтобы внести полную ясность, 
учреждение самоуправления «Коммунальное 
управление» уточняет информацию. 
Флаги красного и желтого цвета в различных 
комбинациях будут информировать о соот-
ветствующем уровне безопасности при купа-
нии. Если на флаге красная зона наверху, а 
желтая внизу, это означает, что купаться раз-
решено. Если появляется такой флаг, но под 
ним прикреплен еще и желтый однотонный 

флаг, это значит, что купаться может быть 
опасно, поэтому в целях безопасности реко-
мендуется в море не заходить. Если желтая 
зона наверху, а красная – внизу, то купаться 
запрещено. Именно такие цвета и их соче-
тания установлены Международной спаса-
тельной федерацией. 
Между прочим, температура воды в море 
возле Вентспилса уже достаточно высо-
кая, чтобы начинать принимать морские 
ванны. В конце минувшей недели два дня в 
послеобеденное время температура воды 
в море поднималась до +14 градусов, то 

есть близко к средней температуре воды 
даже летом. Температура воды в Венте 
еще выше – она колеблется от +17 до +19 
градусов. Лето началось, но не забывайте 
о безопасности возле водоемов, особен-
но внимательно следует присматривать за 
детьми! 
Вода во всех трех официальных местах 
пляжного отдыха в Вентспилсе – на город-
ском пляже, на пляжах Сталдзене и озера 
Бушниеку – соответствует критериям каче-
ства, а это означает, что она достаточно 
чистая. 

Иллюстрация: муниципальное учреждение «Коммунальное управление» 

Очереди на оплаченные государством медицинские обследования и консультации приходится ждать очень долго, и такая проблема 
существует во всей Латвии. Государством на оплату услуг специалистов выделяется определенный объем средств. Как известно, 
самые длинные очереди наблюдаются в медицинских учреждениях Риги. Однако проблема давно существует и в регионах, Вентспилс 
не является исключением. 

Очереди к нефрологу нужно ждать  
9 месяцев, операции на глазах – 2 года

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

«V entspilnieks.lv» ранее 
уже писала о том, 
какова ситуация в 
Вентспилсской больни-
це и поликлинике. За 

последние месяцы особенных изменений не 
произошло. В соответствии с опубликован-
ными ООО «Северокурземская региональная 
больница» данными самых востребованных 
оплаченных государством обследований и 
консультаций пациентам в отдельных случаях 
приходится ждать очень длительное время. 
На сегодняшний день самая большая оче-
редь к нефрологу – девять месяцев. 
Большая проблема также попасть на маг-
нитный резонанс – длинные очереди на 
эту медицинскую услугу по всей Латвии. 
В Вентспилсской больнице своей очереди 
необходимо ждать семь месяцев. Полгода 
требуется ждать в очереди на допплерогра-
фию, а пять месяцев – на эхокардиограм-

му или сканирование сосудов. Несколько 
меньше очереди на ультрасонографию 
(четыре месяца), велоэргометрию и к трав-
матологу (по три месяца). Сравнительно 
недолго приходится ждать, чтобы сделать 
в Вентспилсской больнице рентген, ком-
пьютерную томографию, лабораторные 
исследования, а также холтер-мониторинг. 
Консультаций кардиолога и офтальмолога 
долго ждать не приходится. Около месяца 
пациенты ждут своей очереди к гинекологу, 
урологу, физиотерапевту, эрготерапевту и 
реабилитологу. 
В больнице поясняют, что существуют глав-
ные факторы, которые определяют срок 
ожидания получения услуг и обследований. 
Это недостаточный объем финансирования 
со стороны государства, востребованность 
конкретной услуги, квалификация специа-
листов, а также нечестное отношение самих 
пациентов – многие не сообщают о том, 

что не могут явиться в оговоренное время. 
Пациент не использует свою запись и зара-
нее не информирует лечебное учреждение. 
Что касается операций, то особенно долго 
приходится ждать операций на глазах, боль-
шинство из которых связаны с удалени-
ем катаракты. Время ожидания достига-
ет двух лет. Очередь на эндопротезирова-
ние тазобедренного сустава с применени-
ем цементирующегося эндопротеза состав-
ляет восемь месяцев. В данный момент 
в очереди на эту операцию 75 пациен-
тов. Эндопротезирования коленного сустава 
ожидают в два раза больше пациентов – 159 
человек, время ожидания составляет при-
близительно год. 



Румбениекс и Смолонский 
устанавливают рекорды и 
выполняют норматив
Вентспилсские скороходы Арнис 
Румбениекс и Руслан Смолонский 
на проходившем в Алитусе (Литва) 
розыгрыше Кубка Европы выполнили 
норматив чемпионата мира на дис-
танции в 50 км. А. Румбениекс занял 
12-е место с результатом 3.57:09, а у 
Р. Смолонского 18-е место (3.58:35). 
Чемпионат мира пройдет осенью в 
Дохе. Норматив составлял 3 часа и 
59 минут. 

Серия неудач  
ФК «Вентспилс» 
продолжилась в матче 
против Валмиеры 
В высшей лиге чемпионата Латвии 
ФК «Вентспилс» продолжил безвыи-
грышную серию, когда в очередном 
матче на своем поле сыграл 2:2 c 
«Valmiera Glass/ViA». От поражения 
вентспилчане ушли на 75-й минуте, 
когда 11-метровый реализовал Тосин 
Айегун. ФК «Вентспилс» с 14 очка-
ми в 12 играх поднялся на 5-е место, 
но лишь на одно очко отстают ФK 
«Елгава» и юрмальский «Спартак», у 
которого имеется игра в резерве. 

Начнется чемпионат Латвии 
по пляжному волейболу 
25 и 26 мая на вентспилсском стади-
оне для пляжного волейбола пройдет 
1-й этап чемпионата Латвии. В нем 
примут участие лучшие пары игро-
ков среди женщин и мужчин по пляж-
ному волейболу, а также спортсмены 
из других Балтийских стран. Турнир в 
субботу начнется в 9:00 с квалифи-
кационных игр, в воскресенье с 9:00 
пройдут игры плей-офф. Финалы – с 
14:00.

Забегу вокруг озера 
Бушниеку исполняется  
39 лет 
25 мая в 11:00 будет дан старт уже 
39-му забегу вокруг озера Бушниеку. 
Длина трассы – 8 км. Забег пройдет в 
четырех возрастных группах. Заявки 
на участие в месте соревнований – 
в Сталдзене возле лодочной базы 
на озере Бушниеку – принимаются 
с 10:00. 

У баскетболистов U-19 – 
бронзовые медали 
Обладателями бронзовых медалей 
на чемпионате Латвийской моло-
дежной баскетбольной лиги в груп-
пе U-19 стали воспитанники вент-
спилсской спортивной школы 
«Спарс». Молодые баскетболисты 
под руководством тренера Матиса 
Граудиньша в полуфинале со счетом 
66:68 проиграли «VEF», а в матче за 
3-е место со счетом 74:53 обыграли 
Лиепаю.

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Вентспилсский баскетбольный клуб завершил увлекательный сезон. Несмотря на то 
что баскетболисты БК «Вентспилс» под руководством Роберта Штелмахерса сложили 
полномочия чемпионов Латвии и кубок пришлось отдать принципиальному сопернику 
– «VEF Rīga», в целом однозначно можно сказать, что наши вентспилчане – молодцы, и 
сезон в целом можно оценить как очень хороший!  

Боролись, как львы, до конца

К онечно, всем нам хотелось, чтобы 
повторился успех прошлого года 
и БК «Вентспилс» победил в чем-
пионате Латвии. Команда шла 
к этому, что было очевидно на 

протяжение сезона. В сезоне Латвийско-
эстонской объединенной баскетбольной лиги 
БК «Вентспилс» пережил лишь одно пора-
жение – это произошло в первой игре чем-
пионата, в которой встречались латвийские 
и эстонские чемпионы прошлого года – БК 
«Вентспилс» и таллинский «Kalev/Cramo». 
Затем вентспилчане оставались непревзой-
денными во всех последующих играх, к тому 
же, зачастую они одерживали убедительные 
победы.  
Турнир плей-офф также был успешным для 
вентспилчан, а в финальном матче тур-
нира «Final Four» они обыграли тот же 
«VEF».  Это вселяло большие надежды и 
на финальную серию в чемпионате Латвии. 
Полуфинальную серию удалось преодолеть 
без особых проблем, однако в финале, к 
сожалению, фантастическая серия прерва-
лась. Очевидно, все же «VEF Rīga» на йоту 
лучше подготовился к финальной серии, к 
тому же, мотивация (и злость) были боль-
ше – как-никак у вентспилчан уже есть титул 
чемпионов Латвийско-эстонской лиги в кар-
мане (исторический, так как первый! – Ред.), 
а «VEF» проиграл в финале лиги, никуда 
дальше не прошел в Объединенной лиге 

VTB, и чемпионат Латвии был последней 
соломинкой, чтобы не завершить сезон без 
титулов.  
Решающим фактором в финальной серии 
стали игры у себя дома. Преимущество 
своей площадки на сей раз не сыграло осо-
бой роли, так как, например, в первых трех 
играх серии победили те команды, которые 
играли в гостях. Так, первую победу в серии 
и, как выяснилось, последнюю, вентспил-
чане одержали именно на площадке «VEF 
Rīga». Что касается рисунка игры, то решаю-
щим было то, какая команда лучше сыграет 
под кольцом. Как бы ни старались вентспил-
чане, остановить «VEF» под кольцом не уда-
лось. Также важное значение имели точные 
трехочковые.  
В целом однозначно можно сказать, что 
сезон для БК «Вентспилс» был успеш-
ным. Да, можно выразить сожаление, что 
в лиге чемпионов FIBA сложилось не так, 
как хотелось бы, а пережитая затем на 
Кубке Европы FIBA неудача вообще может 
расцениваться как тотальный провал. Р. 
Штелмахерс в этом сезоне сумел уком-
плектовать хороший состав, к тому же, уда-
лось вытянуть счастливый билет в отно-
шении легионеров. Настоящими борцами 
были все, легионеры – борцами высокого 
качества. Немного не повезло в финаль-
ной серии чемпионата Латвии, но ясно 
одно: это была очень конкурентоспособ-

ная команда, с которой в будущем возмож-
но достичь еще более высоких результа-
тов. Все будет зависеть от того, насколь-
ко изменится состав, что в большей мере 
относится к легионерам. 
Тренер БК «Вентспилс» Р. Штелмахерс в 
так называемой «золотой серии» руководил 
командой в шестой раз. Три раза, или в 50% 
случаев, ему удалось победить – дважды 
это произошло именно у руля вентспилсско-
го клуба (2014, 2018 гг.), а один раз – с вал-
миерским клубом.  
Примечательно, что обе команды в финаль-
ной серии чемпионата Латвии встречались 
уже в восьмой раз за последние девять 
лет. Баланс не в пользу вентспилчан – 
всего две победы и шесть поражений. «VEF 
Rīga» завоевал титул чемпиона Латвии в 
шестой раз (2011–2013-й, 2015-й, 2017 гг.). 
Вентспилчане в девятый раз стали обла-
дателями серебра, однако на их счету и 10 
чемпионских титулов, четыре раза завоева-
ны бронзовые медали.  
В истории Латвийской баскетбольной лиги 
больше всего титулов получил Кристапс 
Пурнис, который с 1994-го по 2007 год 
в составе «Броцены» и БК «Вентспилс» 
стал чемпионом 11 (!) раз. Далеко от 
этого достижения все активные в данный 
момент игроки, однако и последующие 
места заняли многократные чемпионы – 
Сандис Валтерс (9 титулов), Мартиньш 
Скирмантс (7), Арнис Вецвагарс, Айгарс 
Витолс и Айнарс Багатскис (по 6). А среди 
тренеров лидерами с шестью и пятью титу-
лами являются бывшие руководители БK 
«Вентспилс» Карлис Муйжниекс и Армандс 
Краулиньш. 

Приблизительно третья часть продуктов 
в Латвии попадает в отходы. К тому же, 
половина всех выброшенных продуктов 
– на совести домохозяйств – такой вывод 
сделан в исследовании привычек, харак-
терных для домохозяйств, проведенном 
AО «Hanzas Maiznīca». Задумывались ли 
вы над тем, что, с легкостью выбрасывая 
продукты, мы выкидываем и свое время, 
затраченное на то, чтобы заработать сред-
ства на их приобретение? Для того чтобы 
сократить объем выброшенных продук-
тов и призвать относиться к этому вопро-
су более ответственно, создан новый знак 
– «Создано для употребления в пищу» 
(“Radīts, lai apēstu”).

С уважением к продуктам,  
или «Создано для употребления в пищу» 

Ч аще всего мы выбрасываем 
овощи и фрукты (24%), затем 
следуют приготовленная еда 
(20%), молочные продукты (16%), 
зерновые (11%), мясо и рыба 

(9%), сладости (5%) и яйца (4%). Больше 
всего пищевых отходов – в семьях с детьми 
до семи лет, меньше всего еды выбрасыва-
ется в домохозяйствах, состоящих из одно-
го человека, свидетельствует исследование. 
За год в пересчете на одного жителя Латвии 
выбрасывается приблизительно 113 кило-
граммов продуктов питания, что в денеж-
ном выражении составляет как минимум 
200 евро. В свою очередь, за год во всем 
мире выбрасывается около 1,3 млрд тонны 
продуктов, или приблизительно 30% всего 
произведенного продовольствия. В стра-
нах Евросоюза ежегодно выбрасывается 88 
миллионов тонн пищевых отходов на сумму 
143 миллиарда! Вспомним об этом, когда в 
очередной раз зададим себе вопрос: куда 
деваются деньги? 
Для латышей хлеб всегда был свят, и, если 
его нечаянно роняли на пол, наши пред-
ки поднимали его и целовали. К сожале-
нию, в наше время такое отношение к хлебу 
не сохранилось. Исследование «Hanzas 
Maiznīca» свидетельствует о том, что в 
Латвии на протяжении всей цепочки поста-
вок (производство, склады, транспорт, 
супермаркеты, рестораны, домохозяйства 

и т. д.) выбрасываются 64 тонны хлеба, и 
34 тонны из них попадают в отходы именно 
в домохозяйствах. Если говорить о самом 
покупаемом в Латвии ржаном хлебе, то 
получается, что от каждой буханки выбрасы-
вается по одному куску. Это 1,7 млн кусков 
в год, таким количеством можно выстлать 
восемь хоккейных площадок. 
Руководитель и член правления AО «Hanzas 
Maiznīca» Угис Михневичс рассказал, что 
предприятие уже несколько лет целена-
правленно работает над программой «food 
waste», или программой по уменьшению 
пищевых отходов. Производственные про-
цессы стали более эффективными и стан-
дартизированными, нереализованный хлеб 
жертвуется благотворительным организа-
циям, брак или излишки отправляются в 
зоопарк для кормления животных или на 
производство биологического газа. Не зря 
«Hanzas Maiznīca» – первый производитель, 
которому общество «Zero Waste Latvija» при-
своило символ «Создано для употребления 
в пищу!» под девизом: «Выброшенные про-
дукты – это деньги на ветер». Этот символ 
является подтверждением того, что про-

изводитель сделал шаги, чтобы эффек-
тивно сократить излишки произведенных 
продуктов. 

Kак не выкидывать продукты?
Продукты оказываются в урне, главным 
образом, потому, что приходят в негодность. 
Если мы регулярно не проверяем холодиль-
ник и не планируем свое меню, чтобы оце-
нить, что нужно съесть в первую очередь, то 
мы просто забываем продукты в холодиль-
нике, морозильной камере или кладовке. 
Что делать, чтобы в урне оказывалось 
как можно меньше продуктов (в идеале – 
чтобы их там не было вовсе)? Вот несколь-
ко советов. 
Планируйте меню и подготовьте необхо-
димый объем продуктов. Посмотрите, что 
находится у вас в холодильнике, и составь-
те список. Выделите время, чтобы составить 
меню и список продуктов на неделю. 
Делайте покупки с умом! Не ходите в мага-
зин на голодный желудок, так как в против-
ном случае вы, скорее всего, приобрете-
те продуктов больше, чем необходимо, и 
не ограничитесь теми, что занесены в ваш 

список. 
Обратите внимание на разницу между «упо-
требить до» и «годен до». Дата с марки-
ровкой «употребить до» говорит о том, что 
продукт необходимо употребить строго до 
указанной даты, так как мы имеем дело со 
скоропортящимся продуктом. Маркировка 
«годен до» относится к качеству продукта. 
Такой продукт можно употреблять в пищу и 
после указанной даты (в пределах разумно-
го, конечно же), однако могут измениться его 
вкусовые качества. Данная маркировка ста-
вится на замороженную или копченую про-
дукцию, а также на консервы. 
Выбирайте точный объем! Отдавайте пред-
почтение продуктам (фруктам, овощам, оре-
хам и т. п.), которые не упакованы. Так вы 
приобретете необходимый объем и не купи-
те больше, чем необходимо. Прежде чем 
приобретать продукты в «мегапачке», поду-
майте, действительно ли они вам необхо-
димы, чтобы не пришлось треть продуктов, 
купленных по «выгодной» цене, выбрасы-
вать. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Хорошо, что в нашем городе есть человек, который всё знает, 
всё понимает и у которого есть обо всём аргументированная 
точка зрения. Замечательно, что голос народа (как всем извест-
но, это голос Божий) услышан, на вопросы даны ответы и вне-
сена ясность. Прекрасно, что услышание голоса народа транс-
лируется в прямом эфире, чтобы на «острые» (правда, кажет-
ся, что заранее сменеджированные) вопросы представителей 
масс-медиа получить столь же прямые ответы. И чтобы вент-
спилчане, посмотрев прямую трансляцию посредством гло-
бальной сети, знали, как правильно… 

Привлекательность прямой трансляции 
масс-медиа могут спокойно тиражировать «нужный ответ», а не 
ранее подготовленный «острый» вопрос.  

«Дайте мне только повод, и вы самого чёрта увидите», – так сво-
бодно можно истолковать слова героя популярного американского 
боевика «Однажды в Америке». «Дайте мне только вопрос, тогда 
вы такие ответы получите», – может, в свою очередь, воскликнуть 
наш герой прямых трансляций. И не имеет значения, идёт ли речь 
о школах в Вентспилсе, о снижающемся числе жителей нашего 
города, о том, как выкинули нашего музыканта Удритиса из кафе 
Вентспилсского олимпийского центра, или, например, о каких-то 
действительно вопиющих негациях в городе…  Главное, использо-
вать привлекательность этих прямых трансляций, чтобы по пово-
ду любой причины и любого вопроса искать и найти виновника 
«там, вне» …  Методика хотя и не нова и хорошо известна со вре-
мён ораторов Древнего Рима, а также пропагандистская машина 
Геббельса, стратегия американского Трампа «сам дурак» и откры-
тые “пресс-конференции» российского Путина использовали и 
используют те же теории управления толпой. Так что – нет ничего 
нового в этом мире. Есть только более или менее успешно приме-
няемые акценты к новым технологическим возможностям.  

Всё вышеупомянутое и так хорошо апробированное в 
Вентспилсе объединяет один довольно интересный нюанс. А 
именно, основными сторонниками таких технологий PR и «промы-
вания мозгов» являются авторитарные «лидеры» в самых разных 
уголках мира. И в наши дни, и в истории. Правда, в наше время к 
этим персонажам присоединились и популисты различного кали-
бра, крайние правые или левые и маргинальные нарциссы, кото-
рые рвутся к власти любыми средствами. Объединяющим являет-
ся сам механизм коммуникации – максимально много шума, скан-
дальные или хотя бы громкие заявления о политической, бытовой 
или личной импотенции одного, второго или третьего конкурента в 
решении вопросов, приклеивание разных «ярлыков» и медицин-
ских обозначений, а также, само собой разумеющееся, создание 
апокалиптических картин, если «меня здесь не будет».  И поиск 
виноватых при любых обстоятельствах. Обычно где-то снаружи, 
кто ополчился против наших, а в исключительных случаях (когда 
ногу козла уже совсем не скрыть) находят виноватого (менее 
лояльного) среди своих, чтобы в назидание другим наказать его 
со всей строгостью революционной убеждённости… И в опреде-
ленной части общества это работает безупречно: смотрите, как он 
сказал… Настоящий хозяин. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Временная остановка
На время проведения строительных работ 
на улице Курземес там будет обустроена 
временная автобусная остановка. 

Сменят деревянные мостки
На Сталдзенском пляже старые мостки 
планируется заменить на новую деревян-
ную дорожку. Работы планируется прове-
сти до 28 июня. 

Трансформатор возводить 
не будут 
Новый трансформатор, который планиро-
валось возвести, чтобы обеспечить током 
большую сцену во время праздника горо-
да, пока строить не будут. 

Новая магистерская программа
В Вентспилсской высшей школе, согласно 
договору с Кремсским университетом при-
кладных наук (Австрия), появится новая 
магистерская программа «Цифровая 
трансформация и инновация в предпри-
нимательской деятельности». 

Выиграл 100 тысяч 
Некий вентспилчанин выиграл сто тысяч 
евро в лотерею, посвященную столетию 
государства. 

«Зацвела» Цветочная корова 
После реконструкции «зацвела» 
Цветочная корова на лугу Сарканмуйжас. 

14 лет не платят 
Одна из вентспилсских семей 14 лет не 
платила за отопление и горячую воду. 
Сейчас их выселяют из квартиры. 
 Спасатели уже работают 
С началом пляжного сезона на пляже 
дежурит спасательная служба муници-
пальной полиции. 
 Присудили 40 тысяч 
Завершилось длившееся 12 лет судопроиз-
водство по так называемому «делу Аннини», 
в смерти которой виновны вентспилсские 
медики. Больница должна выплатить роди-
телям ребенка 40 тысяч евро. 

«Стикли» признан 
не подходящим для детей 
Государственная инспекция по защите прав 
детей признала, что детский дом «Стикли» 
не подходит для полноценного развития 
детей и их интеграции в общество. 
 Перевернулись две фуры 
В Вентспилсе в один день перевернулись 
две фуры. Одна – на автозаправочной стан-
ции, вторая – на мосту. Причиной происше-
ствий стала неверно выбранная скорость. 

Протаранили электрический шкаф 
При столкновении автомашин «Аudi» и 
«Volkswagen Golf» на перекрестке улиц 
Пилс и Тиргус пострадали не только 
транспортные средства, но и электриче-
ский распределительный щит, располо-
женный возле стены дома. 

Не повезло воришке 
На проспекте Лиелайс у некоего мужчи-
ны была украдена сумка, в которой нахо-
дились кошелек и телефон. Виновный 
задержан, украденные вещи возвращены 
владельцу.

И менно такие выводы можно сделать, тщательно изу-
чив официальную домашнюю страницу нашего города 
ventspils.lv. Прямая трансляция как форма коммуни-
кации с жителями города и масс-медиа, несомненно, 
хорошая и прогрессивная вещь. Если, конечно, не счи-

тать такого небольшого нюанса, что «герой» актуальных прямых 
трансляций в основном один и тот же – отстранённый от исполне-
ния обязанностей председатель городской думы Айварс Лембергс, 
который склонен упоминать о титуле «отстранённого» к месту и не 
к месту. Чего мы только не узнали из прямых трансляций на пор-
тале, содержащемся на деньги жителей города. О правительстве 
и идиотах у руля государства, об «углублённом анализе» работы 
одного или другого министра, о школьной сети, об административ-
ной реформе, о спортивной инфраструктуре, вооружённых силах, 
о Европейском Союзе и НАТО… И, конечно, еженедельное виде-
ние будущего страны с точки зрения одного единственного наше-
го собственного вождя. Так сказать, человек – оркестр, который 
может высказываться абсолютно обо всём. От ядерной физики 
и до выращивая яблок. Начиная от строительства космических 
ракет и заканчивая созданием биогумуса в хозяйствах в окрест-
ностях Вентспилса. 

Посмотрев архив прямых трансляций, который доступен на 
веб-портале города с 2013 года, можно увидеть, что большая 
часть «острых» вопросов так и просится назвать предваритель-
но согласованными… Потому что револьверный вопрос из серии 
«почему вы такой-сякой» не вникающему в премудрости   PR 
наблюдателю может показаться действительно серьёзным и тре-
бующим ответа.  Но это лучший способ, как «подсунуть» не вни-
кавшему наблюдателю уже заранее подготовленный ответ: Я, 
вот, не “такой-сякой», зато они там, которые меня пытаются огра-
ничить, те уж точно «такие-сякие». В свою очередь услужливые 

На улице Остас во 
время строительных 
работ найдено 
необычное 
захоронение 

По подозрению в получении взятки в связи с оценкой соответствия требованиям пожарной безопасности нового здания Вентспилсской 
музыкальной средней школы, сотрудники Бюро внутренней безопасности задержали четырёх должностных лиц Курземской бригады 
ГПСС, в том числе обоих заместителей командира бригады.  

Скандал с получением взятки в связи с новым зданием Вентспилсской 
музыкальной средней школы. Задержаны должностные лица ГПСС 

И звестно, что дача взятки произо-
шла, чтобы должностные лица 
приняли благоприятное реше-
ние, рассматривая вопрос об 
оценке соответствия строитель-

ного объекта требованиям пожарной без-
опасности.  По подозрению в возможной 
даче взятки задержан также владелец ООО” 
VPN”, фирма которого проводила обследо-
вание решений пожарной безопасности, а 

также представитель строителей – полного 
общества “Merks-Ostas celtnieks”.

Согласно информации Бюро внутрен-
ней безопасности, сумма вятки составля-
ла несколько тысяч евро, однако точнее её 
величина пока неизвестна.

В свою очередь LSM.lv сообщает, что в 
рамках криминального процесса произведе-
ны более 10 обысков, во время которых изъ-
яты наличные деньги в размере нескольких 

тысяч евро, носители данных и предмет, 
похожий на глушитель GPS. В настоящее 
время к двум лицам применено задержа-
ние, которое может быть заменено денеж-
ным залогом.  

Подробнее о скандале со взяточ-
ничеством в связи с новым здани-
ем Вентспилсской музыкальной сред-
ней школы читайте в следующем номере 
Ventspilnieks.lv. 

О снование для осторожно-
сти очень обоснованное. В 
самом начале года наблю-
дался значительный баланс, 
когда рост грузооборота в 

отношении прошлого года превысил даже 
границу в 40% (через два месяца было 
4,348 млн тонн или рост составил +40,7%), 
с каждым следующим месяцем число роста 
грузооборота со знаком плюс постоянно 
снижалось. Рост оборота после перво-
го квартала упал до +29,9%, и теперь он 
составляет только +17,7%. 

На фоне остальных латвийских портов 
Вентспилс отстаёт только от Риги на три 
миллиона тонн – в столичном порту пере-
валено 11,01 млн тонн. Это на 3,85 мень-
ше, чем в прошлом году. В Лиепайском 
порту грузооборот в отношении похожего 
периода в прошлом году тоже снизился – 

17,7%: В Вентспилсском порту по-прежнему наблюдается 
значительный рост в объеме переваленных грузов
За первые четыре месяца этого года грузооборот в Вентспилсском порту по-прежнему со 
значительным знаком плюс. После проработанных четырёх месяцев оборот переваленных 
в Вентспилсском порту грузов уже превысил границу восьми миллионов – 8,096 млн тонн, 
что на 17,7% больше, чем за похожий период в прошлом году, свидетельствуют новейшие 
данные, обнародованные Министерством сообщения. И хотя цифры красноречивы, всё же 
работающие в порту предприятия сохраняют неизменную осторожную позицию. 

снижение на 2,539 млн тонн или на 2,7%. 
Общий грузооборот в латвийских портах до 
сих пор составил 22,362 млн тонн, то есть 
наблюдается рост 3,7%, в большей степе-
ни благодаря работе именно предприятий 
Вентспилсского порта. 

По-прежнему большее снижение наблю-
дается в сегменте наливных грузов. 
Наливных грузов в латвийских портах в 
этом году перевалено 4,841 млн тонн, что 
на 12,4% меньше, чем в прошлом году. 
Нефтепродукты составляют большую часть 
– 4,532 млн тонн, и это на 13,3% меньше, 
чем в прошлом году.  

Наибольший рост наблюдается в сег-
менте сыпучих грузов – 13,01 млн тонн или 
12,1%. Львиную долю всего объёма перева-
ленных грузов составляет каменный уголь 
(6,88 млн тонн, или +12%), хороший рост 
наблюдается и у переваленной щепы (775 
тыс. тонн или +34,9%). Зерна перевалено в 
объёме 1,636 млн тонн или на 10,6% мень-
ше, чем в прошлом году, а оборот хими-
ческих грузов снизился на 14,7% и соста-
вил 788,8 тыс. тонн. Небольшой прирост в 
размере 1,9% наблюдался у генеральных 
грузов, в том числе перевалено в грузовых 

контейнерах 1,647 млн тонн (столько же, 
сколько и в прошлом году), лесоматериа-
лов в размере 1,577 млн тонн (+9,4%), и 
после продолжительного времени падение 
наблюдается в сфере грузов «roll on/roll off» 
– 1,117 млн тонн (-3,8%). 

Фото: Вентспилсский музей 
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НАСКОЛЬКО ВЕЛИКА КОНКУРЕНЦИЯ?
Выбор будет не из легких – за восемь мандатов будут 

бороться 16 политических партий и 246 кандидатов в депу-
таты. Для сравнения можно упомянуть, что на прошлые 
выборы Европарламента в 2014 году было заявлено 14 спи-
сков кандидатов и 170 кандидатов в депутаты. То есть, если 
ранее на один мандат претендовали 21,25 кандидата, то на 
этот раз – 30,75.

ГДЕ МОЖНО ОЗНАКОМИТЬСЯ СО СПИСКОМ 
КАНДИДАТОВ И ИХ ПРОГРАММАМИ? 

Со всеми поданными списками кандидатов в депутаты 
Европарламента, предвыборными программами и информа-
цией о кандидатах можно ознакомиться на портале ЦИК ЕП 
https://epv2019.cvk.lv или на избирательных участках. 

KТО МОЖЕТ ГОЛОСОВАТЬ?
Право на участие в выборах Европарламента имеют граж-

дане Латвии и граждане других стран – участниц ЕС, кото-
рые находятся в нашем государстве, зарегистрированы в 
Латвийском регистре жителей и Латвийском регистре изби-

Выбираем своих депутатов в Европе!
рателей. В выборах можно участвовать по достижении 18 
лет, необходим действующий паспорт или, поскольку во 
время выборов используются списки избирателей и печать в 
паспорт не ставится, удостоверение личности (eID).

ГДЕ МОЖНО ГОЛОСОВАТЬ?
В отличие от выборов в Сейм и самоуправления, во время 

выборов вся Латвия – это один избирательный округ, каждо-
му избирателю за 90 дней до выборов присваивается опре-
деленный избирательный участок, который соответствует 
его зарегистрированному местожительству. Адрес участка 
каждому избирателю сообщается в письме, подготовлен-
ном Управлением по делам гражданства и миграции, кото-
рое отправляется по почте, однако, если по какой-либо при-
чине извещение не получено, свой участок можно выяс-
нить, используя электронную услугу УДГМ “Vēlēšanu iecirkņa 
noskaidrošana” («Выяснение избирательного участка») или 
позвонив по телефону 67049999.

KОГДА МОЖНО ГОЛОСОВАТЬ?
День выборов в Европарламент – 25 мая, и в этот день 

можно голосовать только на своем зарегистрированном 
избирательном участке. Однако те вентспилчане, которые 
в день выборов планируют находиться вне Вентспилса, 

еще в пятницу, 24 мая, в день 
предварительного голосования 
с 10:00 до 16:00 могут проголо-
совать в любом избирательном 
участке Латвии. Стоит лишь учи-
тывать, что для голосования на 
другом избирательном участке потребуется более длитель-
ное время. Избирательная комиссия путем обмена данных 
онлайн свяжется с участком избирателя и произведет смену 
избирательного участка. В свою очередь, основной участок 
должен будет убедиться, что избиратель там уже не прого-
лосовал, и стереть его фамилию из списка в основном изби-
рательном участке. 

KАК ГОЛОСОВАТЬ ПО МЕСТУ ЖИТЕЛЬСТВА?
24 мая с 10:00 до 16:00 в избирательный участок с заяв-

лением могут обращаться доверенные лица тех избирате-
лей, которые не могут явиться на избирательный участок по 
состоянию здоровья, находятся в больнице или заботятся о 
больном человеке, и у них обоих совпадает избирательный 
участок. В таком случае возможно проголосовать по месту 
нахождения избирателя.  

Aлина Ругине, 
член Вентспилсской избирательной комиссии

- Сенат Верховного суда уже принял своё решение по 
этому вопросу 13 января. Что же тогда снова рассматри-
вал районный суд в Лиепае? 

- Действительно, 13 января с. г. Сенат Верховного суда 
рассмотрел   нашу – четырёх депутатов меньшинства, а 
именно, мою, Дацы Корны, Айвиса Ландманиса и Ивара 
Ландманиса, частную жалобу об отказе районного суда воз-
будить дело о законности создания комиссий и советов само-
управления города Вентспилса.  Напомню, что это решение 
дискриминирует и запрещает трём избранным вентспилчана-
ми депутатам – мне и братьям Ландманисам – участвовать 
в комиссиях и советах самоуправления.  Сенат Верховного 
суда в своём решении недвусмысленно сказал, что видно, 
что созданный способ организации работы самоуправления 
города Вентспилса не даёт депутатам находящихся в оппози-
ции партий возможности эффективно сотрудничать в работе 
самоуправления. Сенат сказал, что есть основания сомне-
ваться в соответствии решения Вентспилсской городской 
думы, которое дискриминирует депутатов меньшинства, пра-
вовым нормам. Согласно этому, Сенат констатировал нару-
шения самоуправления и поручил районному суду рассмо-
треть их по существу, потребовав особо оценить, действи-
тельно ли в самоуправлении города Вентспилса был факти-
чески реализован общеизвестный принцип пропорциональ-
ности в управлении демократического и правового государ-
ства!  Именно по этому вопросу только что, 21 мая, в Лиепае 
состоялось заседание районного суда.  

Казалось бы, простой вопрос, но слушание не было 
завершено, оно продолжится через неделю. Что там 
было неясного? Ведь Сенат Верховного суда уже так 
много сказал!  

- Сенат действительно сказал очень много, недвусмыслен-
но изложил основные правовые принципы, которые район-
ные суды должны принимать во внимание, однако сейчас суд 
должен заново перепроверить указанные нами – четырьмя 
депутатами – конкретные факты, выслушать контраргументы 
Вентспилсской городской думы как ответчика.   Это действи-
тельно занимает очень много времени.  Однако есть основа-
ние полагать, что через неделю суд завершит рассмотрение 
дела и сможет в течение ближайших недель вынести реше-
ние.  Через неделю остались только заключительные речи. 
Они очень важны. Поэтому следует серьёзно подготовиться. 

- Каковы были контраргументы юриста Вентспилсской 
городской думы Инеты Вашуки и адвоката Илзы 
Гредзены, чтобы оправдать констатированные Сенатом 
нарушения в отношении вас, депутатов меньшинства?    

- Очень примитивные аргументы. А именно, дума само-
управления имеет право по своему усмотрению решать 
вопрос о членах комиссий и советов, так как ни один закон 
ясно не говорит, что депутаты оппозиции должны быть при-
влечены к таким формам деятельности думы. 

- Значит, дума не признаёт необходимость максималь-
ного использования принципа пропорциональности! 
Разве мы не живём в правовом государстве?  

- Вопрос к месту! Самоуправление города Вентспилса 

Суд по вопросу законности организации работы Вентспилсской 
городской думы продолжается! Разговор с депутатом Гиртом 
Валдисом Кристовскисом
21 мая этого года в Лиепае состоялось заседание 
Административного районного суда о соблюдении прин-
ципов, установленных правовыми нормами, в создании 
комиссий и советов самоуправления города Вентспилса. 

действительно мыслит категория-
ми советской правовой системы и 
это продемонстрировало и в суде. 
И. Вашука и И. Гредзена пытались 
убедить суд, что в законе деталь-
но не прописано, что пропорцио-
нальность нужно использовать.  
Если не написано, то пропорцио-
нальность не должна применять-
ся.  Совершенно элементарно и, 
казалось бы, достаточно просто. 
Фактически это способ оправдать 
беззаконие, злонамеренное игнорирование принципов надле-
жащего управления, равные права депутатов и других прин-
ципов управления демократического и правового государ-
ства в самоуправлении города Вентспилса. С помощью такой 
демагогии пытались оправдать дискриминацию нас – четырёх 
депутатов меньшинства в процессах самоуправления.  

- Как представительницы самоуправление объяснили 
суду необходимость не включать вас в комиссии и сове-
ты самоуправления?  

- Совсем просто, они выбираются только в соответ-
ствии с принципами народовластия и профессионализма. 
Ни в коем случае здесь нет никаких политических критериев.  
Интересно, что все эти аргументы не выдерживают никакой 
критики.  Можно только поиронизировать на тему того, что 
это за такое народовластие, учреждённое в самоуправле-
нии города Вентспилса, если создаёт искусственный меха-
низм, чтобы от работы в думе дистанцировать избранных 
путём выборов депутатов! Когда спрашивали, кто оценивал 
наш профессионализм, почему именно мы трое не прошли 
квалификации, то представительницы думы ответили, что 
не знают.  

- То есть получается, что представительницы думы 
в суде не смогли объяснить, как и каким образом 
продвигали мысль, что трое депутатов меньшинства, 
Кристовскис и братья Ландманисы, не годятся, а депута-
ту Корне ограничили возможности работы в комиссиях?      

- В действительности это выглядело жалко. И. Вашука и И. 
Гредзена долгое время утверждали, что ничего не знают, что 
администрация самоуправления к этому не причастна.  Когда 
мы доказали, что документ, который осознанно дискримини-
рует депутатов меньшинства, был направлен заведующей 
административным отделом думы Агнией Приедолиней и 
работником Майей Крукле, тогда всё же адвокат И. Гредзена 
вынуждена была признать, что те, кто определил содержа-
ние этого решения, являются политиканами думы города 
Вентспилса.  

- Политиканы? Были ли названы конкретные имена? 
Например, Айварс Лембергс, Янис Витолиньш, Гунтис 
Блумбергс? Тогда кто же конкретно реализует направ-
ленную против вас противоправную политику?  

- Конечно, противозаконное, ограничивающее работу депу-
татов меньшинства решение – это результат воли вышеупо-
мянутых должностных лиц политического руководства само-
управления. Однако в действительности стоило бы назвать 
поименно всю фракцию партии «Латвии и Вентспилсу», так 
как они это противоправное, дискриминирующее и позор-
ное решение о составе комиссий и советов обсуждали, 
защищали и утвердили на заседании думы.  К тому же все, 

и Дидзис Ошениекс, Улдис Бойтманис, Илзе Буньке, 
Игета Гредзена, Андрис Григлис, Айго Гутманис хоро-
шо осознавали, что это несправедливо по отношению к 
четырём депутатам меньшинства.  

- В результате такой политики получается, что 
не существует ни декларированное в думе наро-
довластие, ни плюрализм в комиссиях и сове-
тах думы, что есть только точка зрения депутатов 
большинства!?

 - Именно так! Айвис Ландманис на суде подчер-
кнул, что в результате такой противоправной политики 
нет никакого народовластия, а вопреки декларируемо-
му отсутствию политических критериев, комиссии по эко-

номике и бюджету на 100% составляют представители партии 
«Латвии и Вентспилсу», в комиссии городского развития 13 из 
15 представителей являются членами упомянутой партии, в 
свою очередь в совете по маркетингу таких пятеро из шести! 
Хотя и Л. Семушкане, которая руководит обществом «Агентство 
развития Вентспилса», представляет только и единственно 
интересы этой партии, то есть, интересы А. Лембергса.   

- Как представительницы думы опровергли такие аргу-
менты Айвиса Ландманиса о политическом доминирова-
нии партии «Латвии и Вентспилсу»? 

- Это просто совпадение! Для нас, депутатов меньшин-
ства, просто не было свободных мест. Был процитирован 
даже изъявитель государственной воли, европейский судья 
Эгилс Левитс, который сказал, что комиссии не могут при-
нимать решения управления, что эта его оценка свидетель-
ствует о том, что вообще нет смысла особо выделять значе-
ние комиссий, так как это только место для консультаций с 
жителями!  

- И всё же странно. Количество комиссий так велико – 
26, к тому же ещё и 2 совета!? Консультации с жителями 
проходят без вас, депутатов меньшинства!

- Вот! Это наглядная попытка, как пытаются ввести в заблу-
ждение суд, который рассматривает дело об организации 
работы самоуправления города Вентспилса, которое ограничи-
вает полноценную работу депутатов меньшинства. Думаю, что 
у судебного эксперта Эгила Левитса волосы встали бы дыбом, 
если бы он ознакомился с аргументами со стороны Вентспилса.  
Они, безусловно, не соответствуют видению правового госу-
дарства.  Я верю, что он станет президентом государства, 
для которо-
го такие и 
п о д о б н ы е 
н а р у ш е -
ния не будут 
малозначи-
мыми.    

- Спасибо 
за экс-
пресс-интер-
вью сразу 
же после 
з а с ед а н и я 
суда! Будем 
ждать заклю-
чительные 
речи и спра-
в е д л и в о е 
р е ш е н и е 
суда! 

Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. э-почта:  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com



5 стр.

№. 19 (111)  24 мая 2019 года

4 стр.

 Окончание на 6 стр.

Жизненная  
мудрость поэтессы  
и целительницы 
“...Сaur sevi pasaulei labāko 
dāvāt” – так в одном из 
прошлогодних стихотво-
рений пишет вентспил-
чанка Даце Лаксберга. 
Подтверждением того, что 
это не случайно сказан-
ные ею слова, служит 
совсем недавно изданный 
сборник стихов “Šodien 
parunāsim par to, kas ir” («Сегодня поговорим о дне 
сегодняшнем»). В нём собрано копившееся многие 
годы в душе всё лучшее, богатое многочислен-
ными нюансами, что она хотела бы сказать своим 
читателям, которые в предисловии к сборнику 
названы Спутниками. 

Но это не 
е д и н -
ствен -
ный и 
объек-

тивно, возможно, даже не 
главный в её жизни пода-
рок миру. Даце создала в 
Вентспилсе и многие годы 
абсолютно бесплатно (сей-
час за занятия взимая 3 
евро) руководит клубом 
“Sievietes dzīvesziņa”, где 
единомышленницы и спут-
ницы могут познавать себя 
и мир, чтобы здесь и сей-
час жизнь на этой земле для 
всех становилась лучше и 
все они были бы счастли-
вы. И какая же женщина не 
захочет это испытать?    

МУЖЧИНАМ ВХОД 
ЗАПРЕЩЁН!  

Руководитель клуба рас-
сказывает, что занятия – 
это совокупность меропри-
ятий, которые на участниц 
не накладывают никаких 
юридических обязательств 
(вступление в клуб, член-
ские взносы и т. п.), быть 
вместе в клубе пригла-

шаются люди с похожими 
взглядами и пониманием 
ценностей, чтобы получить 
знания о природе всех 
вещей и процессов, осоз-
нать себя как часть Земли 
и Космоса.  С оговоркой 
– в клуб (не считая это 
дискриминацией по поло-
вому признаку) не пригла-
шают мужчин. С обосно-
ванием, что женщины, воз-
можно, хотят обсудить и 
личные, глубоко интимные 
вопросы, которые пред-
ставителям противополож-
ного пола лучше не слы-
шать.  Даце улыбается и 
добавляет, что все полу-
ченные в клубе знания и 
идеи (конечно, позитив-
ные) мужчины смогут заме-
тить и оценить косвенно, 
так как все они нацелены в 
первую очередь на созда-
ние и существование здо-
ровой и стабильной семьи, 
в которой мужчине от при-
роды (чтобы ни говорили 
теоретики эмансипации) 
– отведена главная роль.  

От всех стран-участниц будет избрано 705 
депутатов, которые будут выполнять 
законодательные и контролирующие 
функции ЕС, в их обязанности входит 
и принятие решений относительно бюд-

жета Евросоюза. Взглянем, каковы функции Европарламента, 
или, другими словами, чем будут заниматься наши депутаты? 

В сфере законодательства парламент, основываясь на 
предложениях Европейской комиссии, совместно с Советом 
ЕС принимает правовые акты Европейского Союза; решения 
относительно международных договоров; решает вопрос о рас-
ширении ЕС; рассматривает рабочую программу Европейской 
комиссии и может инициировать правовые акты. Депутаты 
работают в комитетах Европейского парламента, каждый из 
которых занимается конкретной областью политики. 

Контролирующая функция выражается в том, что 
Европарламент осуществляет надзор за всеми учреждения-
ми Евросоюза; избирает председателя Комиссии и утвержда-
ет коллегию комиссаров, а также может выразить недоверие. 
Парламент также утверждает расходование бюджета ЕС; 
обсуждает монетарную политику с Европейским централь-
ным банком; рассматривает ходатайства граждан и в случае 
необходимости проводит расследование и т. д. 

Избранные в Европарламент депутаты не представля-
ют непосредственно свою политическую партию, а объеди-
няются в политические группы или присоединяются к ним, 
однако, как и в нашем парламенте, в Европарламенте могут 
быть депутаты, которые не присоединились ни к одной из 
этих групп. 

То, что у Латвии имеется лишь 8 депутатских мест, совсем  Окончание на 3 стр.

На улице Остас во время 
строительных работ 
найдено необычное 
захоронение 

Редактор «Вентас Балсс» 
наказана за распространение 
ложной информации 

Уже в предстоящую субботу, 25 мая, избиратели по всей Латвии отправятся к урнам для 
голосования, чтобы выбрать в Европейский парламент восемь депутатов, которые в бли-
жайшие пять лет будут представлять интересы Латвии в Европейском Союзе. 

В статье Мертена 
утверждала, что 
автором опубли-
кованной на пор-
тале Pietiek.com 

статьи «Исповедь лемберг-
ского тролля» («Lemberga 
troļļa grēksūdze») является 
Эрик Пуле, и этот текст он 
сочинил, чтобы рассчитаться 
с Мертеной и ее семьей. 

«Гундега Мертена решила 
распространить обо мне лож-
ную информацию, утверждая, 
что я являюсь автором кон-
кретной статьи, я якобы отнял 
у нее внуков, а у ее сына – 
сыновей, в корыстных целях 
веду борьбу с ней и ее семьей 
и т. п.», – сказал Э. Пуле. 

На вопрос, почему, по 
его мнению, возникла дан-
ная ситуация, Пуле доба-
вил: «Сейчас я представляю 
в суде свою жену, бывшую 
невестку Гундеги Мертены, 
и допускаю, что этот навет 
– некий эмоциональный шаг, 
который мне не понятен. Не 
исключаю, что упомянутая 
публикация могла появиться 
и для того, чтобы вынудить 
меня отказаться от защиты 
интересов моей жены в суде 
или, возможно, таким обра-
зом, вероятно, косвенно, ока-
зать влияние на суд», – ска-
зал Эрикс Пуле. 

По его мнению, корни этой, 
возможно, расправы, когда 
распространяется ложь через 
портал, а также даются лож-
ные свидетельства, кроются в 
разделении имущества после 
развода, с которым не согла-
сен бывший муж жены Пуле, 

сын Мертены Атис.
В 2014 году у присяжно-

го нотариуса между Атисом 
Мертенсом и его бывшей 
супругой была заключе-
на договоренность о разде-
ле совместно нажитого за 
период брака имущества, 
а также о праве на обще-
ние с несовершеннолетни-
ми детьми и средствах на 
их содержание. Помимо 
прочего, стороны договори-
лись и о разделе недвижи-
мой собственности, однако 
Атис Мертенс этот подписан-
ный у нотариуса договор не 
выполнял, и дело дошло до 
суда.  Судопроизводство еще 
продолжается. 

Эрикс Пуле также отме-
чает, что Мертена пригласи-
ла свидетельствовать про-
тив него своих родственни-
ков – сына Атиса Мертенса 
и племянника Робертса 
Гринбергса. «Оба господина 
представили обо мне ложные 
сведения, поэтому я попро-
сил возбудить против них уго-
ловный процесс за предо-
ставление суду ложных све-
дений», – сказал Пуле. 

Он подчеркнул, что недо-
пустима ситуация, когда 
редактор газеты, которая, 
по крайней мере, теорети-
чески должна быть знако-
ма с принципами журналист-
ской этики, во время лично-
го конфликта распространяет 
об оппоненте ложную, лжи-
вую, задевающую его честь 
и достоинство информацию.  

Совсем недавно в Вентспилсе на улице Остас в ходе 
строительных работ под торговыми киосками (там, 
где можно приобрести билеты на кораблик «Hercogs 
Jēkabs») было найдено необычное захоронение. 
Ведущий исследователь Вентспилсского музея, архе-
олог Армандс Виюпс, который осуществлял на этом 
объекте археологический надзор, поделился подроб-
ностями в материале, опубликованном Вентспилсским 
музеем. 

По 
словам специали-
ста, работы на улице 
Остас велись вблизи 
территории древне-
го, использованного 
в XVII и XVIII веках 
Вентспилсского город-
ского кладбища. Оно 
находилось в кварта-
ле между улицами Остас, 
Тиргус, Сколас и Звана. 
Однако найденное захоро-
нение вызвало удивление 
эксперта-археолога, так как 
было найдено вне извест-
ных границ кладбища. То 
есть рядом с кладбищем. 
Неясно, почему мужчина 
был захоронен не на тер-
ритории кладбища, однако 
известно, что в те времена 
за кладбищенской оградой 
хоронили «нежелательных» 
индивидов или так называ-
емых отверженных – напри-
мер, самоубийц, неизвест-
ных церковной общине бро-
дяг, а также маргинальные 
личности. Найдены остан-
ки мужчины, которому около 
22–24 лет. Судя по состоя-
нию костей (по оценке био-
археолога Г. Зарини), муж-
чина занимался тяжелым 
физическим трудом. 

На территории, где про-
ходят строительные рабо-
ты, найдено еще несколь-
ко вещей, из которых самое 
интересное археологиче-
ское свидетельство, по сло-
вам А. Виюпса, – изготов-
ленный в конце XIX века 
латунный колокольчик, кото-
рый использовали для укра-
шения конной упряжки. 
Реставрацию осуществила 
специалист Вентспилсского 
музея Инета Ниедола. Тогда 
и обнаружился рельеф с 
надписью на русском языке, 
который ярко иллюстрирует 
направление мысли в рекла-
ме того времени: «Купи. Не 
скупись. Веселись». По мне-
нию историков, этот коло-
кольчик использовался с 
другими целями – как двер-
ной звонок.
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не означает, что наши депутаты не могут повлиять на проис-
ходящие в ЕС процессы. Могут! Каждый депутат может ока-
зать влияние, и это зависит только от его компетентности, 
умения аргументировать и прийти 
к консенсусу. 
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Кристовскис: борьба за 
законность в Вентспилсе 
продолжается!

В 1972 году 
Европа должны 
была взорваться 

Создано для 
употребления 
в пищу

Распознай 
предупреждающие 
флаги на пляже! 

17 мая Суд Видземского предместья Риги признал редак-
тора «Вентас Балсс» Гундегу Мертену виновной в рас-
пространении ложной информации в статье «Материал 
“Исповедь лембергского тролля” – абсолютная выдумка 
на все 100%», которая 23 сентября 2018 года была опу-
бликована на портале Pietiek.com.
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Выбираем своих депутатов в Европе!
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